

ဂျာမီးလိဂ်းကျေးဝ၊တ၊

ရှေး၊ဗြဲး

HEBREWS

၁

လဝ်းခရိလ်
ခေပျးတြေးပီခင်လဝ်း

၁ မိုဝ်းခွခင်၊ကွခင်ခေခင်၊ ဩပီခင်လဝ်း ကပ်တင်း ပရျေးဇီတ်းတင်းလံ ပခင်ပျ၊တိဂ်းတီးပူ၊မွခင်၊
၂ ဂွမ်းခိုဝ်းခိုဝ်းယွဲးယွဲးလံလိဝ်းလံပိုင်ကျေး။ ခိင်၊ဂ၊ လ၊လိုခင်းလင်သုတ်းခင် ဩပီခင်လဝ်းကပ်တင်း လုဂ်းလဝ်းပခင်ပျ၊တိဂ်းတီးဂွမ်းယဝ်။ လုဂ်းလဝ်း ခေခင်လိုင် မခင်းလဝ်းခါခင်းပိုခင်းကရ၊လဝ်းကခင် တမ်းလံးခါမ၊ကမူလ်၊ ဂ၊မီးတင်းသိုင်တင်းလူင် ကျေး။ မခင်းလဝ်း ကပ်တင်းလုဂ်းလဝ်းဇာခင်၊ သင်းဂိုတ်းပီခင်လေးဂထာတ်းတင်းလံကျေး။

လဝ်းခရိလ်
ပီခင်လုဂ်းတြေးပီခင်လဝ်း

၃ လုဂ်းလဝ်းခေခင် ပီခင်သံကရွင်၊မူခင်ဇင်းလဝ်း ကိဂ်းတင်း ပိုင်၊ဂ၊ခင်းပဂတိုလဝ်းခေလး၊ ပီခင်ကျေး ကခင်ကပ်တင်းကမိင်တူင်လဝ်းဂပ်၊ ကခင်တိမ်ဝံ တင်းတခင်းခွင်းခေခင် ထွဂ်းဂမိလွင်းတင်းဂ၊မီး တင်းသိုင်တင်းလူင်ယူ၊သေခေလး ကပ်တူင်လဝ်းဂပ်၊ ခေ၊ဇီဝ်းပီတ်းကပျိုတ်းတင်းလံသေယဝ် ခင်းယူ၊ ဂ၊တီးဇာ၊ခွတခင်းခွင်းက၊ခေဇေး၊ ဂ၊တီး
၄ ကခင်သုင်ပုခင်ကျေး။ မခင်းလဝ်း ပီခင်ကျေးကခင်ယွဲ၊ မျာတ်းခေ၊သေတမခင်၊ဂင်ဂျာပ်တင်းလံ မိခင်းဂ၊ ခင်၊ကခင်လံးခါမ၊ကပ်ခေ၊မ၊လိုဝ်းသိုင် ကခင် မျာတ်းခေ၊သေခေ၊မ၊လိုဝ်းသိုင် ကခင်တမခင်၊
၅ ဂင်ဂျာပ်လိုဝ်းခေခင် လံးခါမ၊ကပ်ခေကျေး။ လွင်း မခင်းလမ်း မခင်းလဝ်းလွင်၊ယမ်းတွခင်မီးကမိင် တီးတမခင်၊ဂင်ဂျာပ်သေကျေး။- မွဲးပီခင်လုဂ်းလံး ဂပ်ကျေး။ ခင်းဝခင်းမိုဝ်းခင်ဂပ်ဂွဲးမွဲးဂိုတ်း၊လိင်ပီခင်မ၊ ယဝ်။ ဂပ်တမ်းပီခင်ပေးမခင်းကျေး။ မခင်းကျေး တမ်းပီခင်လုဂ်းလံးဂပ်ကျေး။ ဝ၊ခင်၊ခေသေပွဂ်း
၆ ဂိုဝ်။ ခေခင်းခိုင်းလမ်း မိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်းကပ်လုဂ်း တူခင် သွင်းသို၊ဂ၊ခင်းလေးဂ၊ခေခင်လိုင် မခင်း လဝ်းမီးကမိင်ခေလးဝ၊- ရှေးတမခင်၊ဂင်ဂျာပ်တြေး ပီခင်လဝ်းတင်းသိုင်တင်းလူင် ဂုမ်းမုပ်၊ဂွမ်းဂွံ၊မခင်း

၇ လဝ်းသေဂမ်းလူလ်း၊ ဝ၊ခင်၊ခေကျေး။ ခေခင်းခိုင်း လမ်း ကပ်လွင်းတမခင်၊ဂင်ဂျာပ်တင်းလံခေလးမီး ကမိင်ဝ၊- မခင်းလဝ်း ရှေးတမခင်၊တူင်လဝ်းဂပ်၊ တင်းလံပီခင်လိုဝ်းခေခင်၊လုမ်းခေလး ရှေးဂုခင်းလုံဂုခင်း သွဲးတူင်လဝ်းဂပ်၊တင်းလံ ပီခင်လိုဝ်းခေခင်၊ပိပ်ဇှေး
၈ ကျေး။ ဝ၊ခင်၊ခေကျေး။ ကခင်မ၊လုလ်းလွင်း လုဂ်းမခင်းလဝ်းခေခင်ခေလးဝ၊လမ်း- ကွမ်းတြေး ပီခင်လဝ်း၊ ပလင်၊လဝ်းဂွမ်းခေခင် ပီခင်ပလင်၊ ခေခင်လူထု၊ဝရ၊တီးခေးကျေး။ ဂ၊ခင်းဂွဂ်း၊ယ၊လူ တင်းသိုဝ်းတေးခေခင် ပီခင်ဂခင်းဂွဂ်း၊မိုဝ်းလဝ်းဂွမ်း တီးခေးကျေး။ လဝ်းဂွမ်းထုဂ်း၊လုံဂျိုတ်းလုံတြေး တင်းကခင်သိုဝ်းတေးခေလး ကပ်၊လူင်၊ကပ်၊ဂျိုတ်း လွင်းတင်းကခင်ကပ်၊တြေးခေခင်။ ပိုဝ်းခေခေလး၊ ကွမ်းတြေးပီခင်လဝ်း၊ ဩပီခင်လဝ်းဂွမ်းယုဂ်းလွင်းလဝ်း ဂွမ်းခေ၊လူင်လင် ဂ၊ခေခိုဝ်ကျေးသေလဝ်းဂွမ်းတင်း လံခေခင်ခေလး ကပ်တင်းခေခင်မခင်းတင်းကခင်သိုဝ်း ပျေးခေခင် ပခင်ဇီဝ်သိဂ်းတီးလဝ်းဂွမ်းခေးယဝ်။
၁၀ ဝ၊ခင်၊ခေကျေး။ ကခင်သမိမ၊ဇီဝ်းခေလးဝ၊ လမ်း- ကွမ်း၊ ထု၊ဝရ၊တြေး၊ မိုဝ်းကျေး၊လူဂွပ် ပိုင်းခေခင် လဝ်းဂွမ်းခေတ၊လိခင်မိုင်းဝံတီးခေးယဝ်။ ဇေးဂင်ဂျာပ်ကျေး ပီခင်လွင်းတင်းကခင်လဝ်းဂွမ်း ကပ်တင်းမိုဝ်းလဝ်းဂွမ်း ဇာခင်၊သင်းဂိုတ်းပီခင်တီး
၁၁ ခေးကျေး။ ပီဂ်းသမိ လွင်းတင်းလိုဝ်းခေခင် တမ်း ဂွတ်းထိုင်တင်းလူတင်းလိင်သေကျေး လဝ်းဂွမ်း ခေတ၊ယူ၊သေ၊သေ၊တီးခေးကျေး။ ပီဂ်းသမိ လွင်း တင်းဂ၊မီးလိုဝ်းခေခင် ဂွတ်းထိုင်တင်းကခင်ဂပ်၊
၁၂ ဂျ၊မွင်ဂျ၊လိုဝ်းခေခင်၊ခွမ်းလိင်ခေခင်ခေလး လဝ်းဂွမ်း ဂွမ်းဂီခင်ခေ လိုဝ်းခေခင်၊ကခင်ဂွမ်းဂီခင်ခွမ်းခေခင်ခေခင် ခေလး ခပ်မီးတင်းကခင်ခေပုတ်းဂျ၊သေကျေးယ၊ လဝ်းဂွမ်းကပ်၊ခေပုတ်းတီးခေး။ ခွပ်၊ပီးလဝ်း ဂွမ်းခေခင်ကျေး ကပ်၊သုတ်းကပ်၊သိုင်လံးတီးခေး။
၁၃ ဝ၊ခင်၊ခေကျေး။ လိုဝ်းသေခေခင် မခင်းလဝ်းလွင်၊ ယမ်းတွခင်မီးကမိင်တီးတမခင်၊ဂင်ဂျာပ် သေကျေး ခေလးဝ၊- လုဝ်းကခင်ဂပ် ကပ်၊ပီ၊ကပ်၊ရခင်၊သု၊မွဲး တင်းလံခေးပိုဝ်းပီခင်တီးတင်း၊တိခင်မွဲးခေခင် ခေခင်း ယူ၊ဂ၊တီးဇာ၊ခွဂပ်တ၊ ဝ၊ခင်၊ခေသေပွဂ်းဂိုဝ်။

၁၄ တမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ်တင်းလံာ်ခမ်း ပီခင်ခေမ်၊ဝိလိုလ်၊ ကခင်လံးခမ်း၊တင်းလွဲတင်းသွဲ ဂွဲးလံးလူးလံး တူလ်း ခပ်လိုဝ်းကခင်တမ်းခမ်း၊ကမူလ်၊ကျေးလူး တင်းကခင်ခေ၊ချွတ်းကပ်ခေခင် ကမ်းလွဲ၊ဂွဲး။

J

**လင်းခရိလ်
ခင်းတင်းကခင်ခေ၊ဗေ၊ချွတ်းကပ်**

၁ ပိုဝ်းခင်ခေ၊ လွင်းခင်၊ဂိုဝ်တမ်းကမ်း၊လံးလူင်လံး လိုမ်း တေ၊သခေ၊ ကခင်ဂုဝ်းလံးခင်းခေခင်လိုင်၊ တမ်းလံးမီးတင်းကခင် ဂွဲးလွဲယီင်းခိမ်းလင်းလွဲး

၂ မာတ်းတွင်းဝံကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ပေး ပျ၊ တိတ်း ကခင်တမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ်တင်းလံာ်ခမ်းခေခင် ခေ၊ယူ၊ဗေ၊ လွင်းကခင်ပုခင်လိုဝ်းခိတ်းပိုင်းဂူး လိုဝ်းဂူးပိုင်းလိုဝ်းခေခင် လံးခမ်း၊တမ်း၊ကခင်ထိုက်ခမ်း၊

၃ ခေခင်လိုင် ပေးဂုဝ်းယင်းကမ်း၊ထွမ်၊ကမ်း၊ကပ်တင်း ခေ၊ချွတ်းကခင်ယူ၊ကခင်မျာတ်းခေခင်လိုင် ဂုဝ်းတမ်း လွတ်းလံးလိုဝ်းခင်၊ဂိုဝ်။ တေ၊သခေ၊တြေးတင်း ခေ၊ချွတ်းခေခင် ပီခင်လင်းတြေးကျေးလတ်းဝံကွခင် တင်းခေ၊ ခပ်လိုဝ်းကခင်လံးထွမ်၊လံးခင်းယဝ် ခေခင် ဂိုတ်းသား၊သေ၊ခေ၊မခင်းတီးဂုဝ်းကျေး။

၄ ဩးပီခင်လင်း ကပ်တင်းခိုမိတ်းလမ်း၊ခေ၊ ကိတ်၊ တင်း လွင်းတင်းကခင်လီကမ်း တင်း တခင်းခွင်း ကခင်လမ်း၊လံးဂူးလိုဝ်းဂူးပိုင်း တင်းသူးကျေးလူးတင်း ကခင်ဝိလိုလ်၊မုတ်းလင်း၊လင်း၊ခေ၊ခေ၊ပခင် လွမ်း ခင်၊ကလူဝ်၊မခင်းလင်းခေခင်သေခေ၊ ခမ်း၊သား၊

၅ သေ၊ယူ၊ကျေး။ မခင်းလင်းကပ်ပခင်ကခွင်ကခင် လံးကုပိုင်း၊ဂပ်၊ခမ်း၊ဗေ၊ခမ်းလိုခင်း၊ ကခင်ဂုဝ်း လတ်းဝံကျေးခေခင်၊ တီးတမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ်တင်းလံာ်

၆ ကမ်းလွဲ။ ဂေ၊ခိုင်းခမ်း၊သား၊သေ၊ဝံ ခင်းကျမ်း လိတ်းတီးခိုင်းခေ၊ဝံကျေး- ဂုခင်းလိုင်၊ ပီခင်ဂေ၊လိုဝ် ခင်၊ဂိုဝ်ခေ၊ လင်းဂုဝ်းခင်းလွဲလံးခိမ်းလွဲထုပမ်းမခင်း တီးကျေး။ လုဂ်းဂုခင်းခေခင်လိုင်၊ ပီခင်ဂေ၊လိုဝ်ခင်၊ ဂိုဝ်ခေ၊ လင်းဂုဝ်းမေးလူမေးတူလ်းမခင်းတီးကျေး။

၇ လင်းဂုဝ်း ဂိုတ်းဂုဝ်းမခင်း တိမ်း၊သေတမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ် ကိတ်းခိုင်းခင်းခိုင်းသေကျေးယူ၊ လင်းဂုဝ်းကပ် မုခင်ဗင်းသေ၊ ခိမ်းဂွဲး၊ဂွဲးမခင်းဝံတီးကျေး။

၈ မိုဝ်းကခင်ဝံကျေး လင်းဂုဝ်းကပ်လွင်းတင်းကျေးမီးတင်း သီင်းတင်းလူင် ချူးဝံကျေးတီးတိမ်းခင်းတီးကျေး ကျေး။ ဝံကျေးခင်၊ခေခင်လိုင်၊ လွင်းတင်းကခင် ယင်းကမ်း၊ချူးဝံကျေး၊ ဝိုတ်းကျေး၊ယူ၊ခေခင် ကမ်း၊ လံးမီးသေလိုဝ်သေပိုင်း။ တေး၊လိဝ်ခေခင် လင်း ဂုဝ်း

ကမ်း၊ပံး၊လံးဂုခင် လွင်းတင်းကျေးမီးတင်းသီင်းတင်း ဇ ဂေ၊ချူးဝံကျေးတီးတိမ်းခင်း။ ဂုလ်းကျေး ဂုဝ်းဂုခင် လင်း ယေ၊သု၊ ကခင်လံးဝံကျေး၊သေတမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ်ခမ်း ကွခင်၊ခိုင်းသေယဝ် မီးတင်းကခင်မုခင်ဗင်းသေ၊ ခိမ်းဂွဲး၊ကျေးတီးဂွဲးမခင်းလင်း ဂွဲးပိုင်းကခင်မခင်း လင်းလံးခမ်း၊တင်းတံာ် လွမ်းလူလ်းကျေးလူးတြေး ပီခင်လင်းသေခေ၊ ခမ်း၊တင်းတံာ်ပုခင်းဂုခင်းတင်း သီင်းတင်းလူင်ကျေး။

လင်းခရိလ်

ပီခင်ယိတ်ပေးဂိုတ်းလူင်

၁ ခင်းတင်းကခင် ခေ၊ချွတ်းကပ်လုဂ်းလင်းခေခင်ခေ၊ ခေ၊ ကပ်သုင်၊ဂွဲးထိုင်ကျေးတီးကခင်တမ်းလံး လမ်း၊လူးမုခင်လေးလိမ်း၊ခေခင် မိမ်းလွမ်းခင်၊ ဩးပီခင်လင်း ကခင်ဗေ၊သင်းဂိုတ်းပီခင် ကျေး မီးတင်းသီင်းတင်းမုတ်းခေခင် တမ်းဂိုတ်းဂွဲးတင်း ခေ၊ချွတ်း ဂွဲးထိုင်တင်းကခင်လေးလမ်း၊ ဂွဲးပိုင်း

၁၁ တုဂ်းကျေး၊တေ၊ခေ၊ခေကျေး။ ဂေ၊ကခင်ဂိုတ်း ဂွဲးမုတ်းလင်း၊ ကိတ်၊တင်းခပ်လိုဝ်းကခင်လံးခမ်း၊ တင်းကခင်ဂိုတ်းဂွဲးမုတ်းလင်း၊ခေခင် ပီခင်လုဂ်း ပေးလိဝ်ခေကျေး။ ပိုင်းခေခေ၊ လင်းယေ၊သု ကမ်း၊မီးတင်းကခင်ကွမ်းကံာ် ခင်းတင်းကခင်တမ်း လံးဂွဲးခပ်လိုဝ်းကခင် မခင်းလင်းဂိုတ်းဂွဲးမုတ်း လင်း၊ခေခင် ပီခင်ပီးခေခင် ဝံကျေး မီးဝံကျေး

၁၂ ဝံကျေး- ဂပ်တမ်းမုတ်း၊လတ်း၊ ခေ၊မုလိုဝ်းသီင်းလင်း ဂုဝ်း တီးပီးခေခင်ဂပ်ကျေးတင်းလံာ်ခေခင်တီးကျေး။ ဂပ်ကျေးတမ်းယွင်းယေးလင်းဂုဝ်း ကျေးတီးခင်းဂင် ပရိတ်းသတ်းခေ၊ ဂိုတ်းဂွဲးမီးတီးကျေး။ ဝံကျေး ခင်၊ခေကျေး။ ကခင်သမုမေးထီင်းခင်းခိုင်းခေ၊ ဝံကျေးလမ်း-ဂပ်တမ်းကိတ်ပိုင်းတြေးပီခင်လင်းကျေး။ ဝံကျေးခင်၊ခေကျေး။သမုမေးထီင်းခင်းခိုင်းခေ၊ဝံကျေးလမ်း- တူလ်းလူး၊ ဂပ် ကိတ်၊တင်းလုဂ်းကွခင်၊ ကခင်တြေးပီခင်လင်းပခင်တီးဂပ် တင်းလံာ်ခေခင်

၁၄ မီးယူ၊ကျေး။ ဝံကျေးခင်၊ခေကျေး။ ဂွဲးပိုင်းကခင် လုဂ်းကွခင်၊လိုဝ်းခေခင် ပီခင်ခိုင်းပီခင်လိုဝ်းခေ၊ လင်းခရိလ် ကျေးလင်းလံးခမ်း၊ကပ်ခိုင်းလိုဝ်း ဂွဲး မိုခင်လိုဝ်းခင်၊လုဂ်းကွခင်၊လိုဝ်းခေခင် သေယဝ် ဂွဲး လံးယူဂုတ်း တခင်းခွင်းဂေ၊ကခင်ကုပိုင်း၊ တြေး တင်းတံာ် ကခင်ပီခင် လူး၊တမ်း၊မေး၊ခေ၊တမ်း ခေခင် ခင်းတင်းကခင်မခင်းလင်းခမ်း၊တင်းတံာ် ခေခင် ကျေး။ ဂွဲးလံးပွဲးလွတ်း ခပ်လိုဝ်းကခင်ဂုဝ်းခေခေ တင်းတံာ်ခေ၊ လံးခမ်း၊ဂိုတ်းကျေးလုဂ်းကသား၊

၁၆ ခေခင်ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ လင်းခရိလ်ခေခင် ဂွဲးလံးလွဲးထိမ်းတမာခင်၊ဂင်ဂျာဝ်တင်းလံာ် ကမ်းလွဲ။

မခမ်းလင်းလွှဲထိမ်လှိုင့်ခိုင်း ကျ၊ပြုဂှ်၊ ကော၊။
 ၁၇ ပိုင်းခဲလး လင်းခရိလ် ခခေမီးလွင်းတၢင်းကခေ
 တၢင်းလံးပိခေ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊ပီးခွင့်တူင်လင်းဂပ်၊
 တၢင်းလံး ခွင်းလွင်းတၢင်းဂှးလှိုင့်ဂှးပိုင်းလး တၢင်း
 လံးပိခေခခေယိတ်ပရေးဂှ်၊လှိုင့် ကခေတီမ်ဂိုတၢင်း
 ၁၈ ဂရူခေ၊ကီ၊တၢင်း သီတ်၊လှ၊ခခေလးတၢင်းလံး
 လီ၊ယၢင်၊ပွင်ဂှ်တၢင်း လွင်းတၢင်းကခေတၢင်းဇေ၊
 လိတ်၊ကပျီတ်၊ဂှးတၢင်းလံးကော၊။ လွင်းမခမ်း
 လမ်း မခမ်းလင်းခခေ ဂွမ်းပိုင်းတူင်လင်းဂပ်၊ လံး
 ခမ်း၊တၢင်းကခေလမ်းတူလ်းယုယုဂှ် တုဂှ်တၢင်း
 နှာခေလှိုင့်ခေင်၊ခခေလး မခမ်းလင်းတၢင်းခခေင်၊
 လံး ဂှးလံးလွှဲလံးထိမ် ခပ်လှိုင်းကခေလံးဂှ်လံး
 ထုပ်း လွင်းတၢင်းကခေလမ်းတူလ်းယုယုဂှ်လှိုင်း
 ခခေ ကော၊။

၃

လင်းခရိလ်
သုင်ကျိတ်၊ခေ၊သေမုင်းသေ၊

၁ ပေး ပိခေလှိုင့်ခေင်၊ခခေလှိုင့်၊ ပီးခွင့်ကခေမုတ်း
 လၢင်၊ ကခေလံးခမ်း၊ကပ်၊ကျေးလှးတၢင်းကခေမခမ်း
 လင်းဂှ်ပၢင်းကပ် ကခေလၢပံးသီင်၊ဂခေတၢင်း မိုင်း
 ဂၢင်ဂၢပ်ခခေဂှ်လှိုင်း၊ မၢတ်၊တွင်း လင်းပေး၊သု
 ကခေပိခေတမၢခေ၊လင်း ပိခေခခေယိတ်ပရေးဂှ်၊
 ကခေဇေ၊လိတ်၊ကပျီတ်၊ဂှ်၊ခခေ တု၊။
 ၂ မခမ်းလင်းပွဲသီတ်၊လှ၊ ဂှးခခေင်၊ကျေးကခေခခေ
 မခမ်းလင်းပွဲခခေ၊ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊ မုင်းသေ၊ ပွဲ၊
 သီတ်၊လှ၊ ဂှးခခေ၊ဂှ်၊လှ၊ပိခေလင်းတၢင်းဂှ်ခခေ
 ၃ လေးလေးလွတ်၊လွတ်၊ခခေ တု၊။ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊
 ကော၊ခခေဂှ်တၢင်းဂှ်ခခေ ယီင်၊ခခေမီးသရေ၊ယု၊ခေ၊
 သေဂှ်ခခေ မခမ်းလင်းဂှးပိခေကျေးကခေယီင်၊
 ခခေထိုင်းခမ်း၊သရေ၊ယု၊ခေ၊ မုင်းသေ၊ကော၊။
 ၄ ဂှ်ခခေကခေလှိုင့်သေကမ်း၊ဂှး ပိခေဂွမ်းပိုင်း ကော၊ခခေ
 ဂှ်တၢင်းခခေကျေး။ နှးကခေခေတု၊ဂှ်၊ဂှးလှိုင့်ဂှးပိုင်း
 လမ်း ပိခေလှိုင်းပိခေလင်းကျေး။
 ၅ မုင်းသေ၊ ခခေ ပွဲသီတ်၊လှ၊ယု၊ဂှးခခေ၊ဂှ်၊လှ၊
 ပိခေလင်းတၢင်းဂှ်ခခေ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊ကျေးကခေလံး
 ခမ်း၊တၢင်းလှိုင်းတၢင်းသွဲခခေလး ပိခေပုခေ၊ကခေ
 တၢင်းလံးခမ်း၊သၢင်း၊သေ၊ လွင်းတၢင်းကခေတၢင်း
 ကေးလၢတ်၊ဂမ်းလှိုင်းခခေကျေး။ လင်းခရိလ်
 လမ်း ကပျီတ်၊ဂှ်၊ခခေလင်းလး ပွဲသီတ်၊လှ၊ယု၊
 ၆ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊လှိုင်းလံးကျေး။ ဂှ်၊လမ်း ပေး
 မခမ်းခခေ၊ယု၊ခခေ၊တၢင်းကခေဂှ်၊ခခေ ကီ၊တၢင်း
 ခခေ၊တၢင်းကခေသိုင်းကျေး၊ကပျီတ်၊ဝၢင်း ကခေလၢပံး

သီင်၊ဂခေတၢင်း တၢင်းကခေမုင်းကျေး၊ခခေ
 တေ၊ထိုင်ဂှ်တၢင်းတၢင်းသုတ်းတၢင်းဂှ်လှိုင်း
 လင်းခခေ ကော၊။

လှိုင့်ခိုင်းကခေကမ်း၊လှိုင်း၊ကပ်၊ခခေ

၇ ပိုင်းခဲလး ပိလှိုင်း၊မုတ်းလၢင်၊လင်းကျေးလၢတ်၊
 ဝဲလး၊ဂှးလမ်း၊- ခခေ၊ဝခေ၊မိုင်းခခေ ပေးသုခခေ
 ၈ သီင်ပျု၊တၢင်းလင်းလှိုင်း ယု၊ပေးမီးဂှ်လှိုင်းကခေခခေ၊
 ကခေခခေ မိုခေလှိုင့်ခေင်၊ကခေမီးခခေခခေ၊ဂှး၊လှ၊
 တၢင်းကခေဂှ်တၢင်းကမ်း၊ထုဂှ်၊ ခတ်းဂခေတၢင်းဂပ်လး
 ၉ လမ်းတူလ်းယုယုဂှ်၊ခခေထိုခခေ၊ တၢင်းကခေပု၊
 မွခေ၊သု လီတ်၊ထၢမ်းလမ်းတူလ်းယုယုဂှ်၊ဂှ်၊လှိုင်း
 ဂှးပိုင်းသေလး ဂှးခခေ၊တၢင်းကခေဂပ်ဂှ်တၢင်း
 ၁၀ လံးသီ၊သိမ်းပီးတီမ်တီမ်ခခေ။ ဂွမ်းဂှ်ခခေလး ဂပ်
 လီဂှ်၊ဂှးခခေခခေလး၊ဂှး- ခပ်မီးလှိုင်းသေကျေး
 ကခေလၢင်၊ခခေတၢင်းပိုင်းယု၊သေ၊သေ၊ကျေး။ ခပ်
 ကမ်း၊ဂှ်၊သီခခေ၊တၢင်းကခေဂပ်၊ဂှ်၊မၢးယု၊ခခေ။
 ၁၁ ဝှးခခေ၊ခခေကျေး။ ပိုင်းခဲလး၊ဂပ်၊လှိုင်းကျေး
 တိုင်း၊ဂှး- ခပ်ကမ်း၊လံးခပ်၊ဂှးခခေ၊ဂတ်းယီခခေ
 ၁၂ သု၊ဂပ်၊ ဝှးခခေ၊ခခေယု၊ ဝှးခခေ၊ခခေကျေး။ ပီး
 ခခေ၊ဂှ်၊ဂှ်လှိုင်းသု ကမ်း၊လံးဂှ်ခခေ၊လံးခခေ ဂွမ်းပိုင်း
 တူလ်းဂှ်၊ ကခေပိတ်၊ကခေလီခခေခခေ၊မိုင်းခခေ
 ကေးခခေ၊လးကျေးခခေ၊ခခေ၊ဂခေခခေ ပခေဂှ်ခခေ
 ပခေဂှ်ခခေ၊ဂခေဂှး၊ဝခေ၊တၢင်း၊သေ၊ကမ်း၊ထၢတ်၊တု၊။
 ၁၄ ပေးဂှ်၊မီးသီတ်၊လှ၊မခမ်းမခမ်းခခေ၊ခခေ၊ တေ၊ထိုင်
 ဂှ်တၢင်းတၢင်းသုတ်းတၢင်းဂှ်လှိုင်း ဂှ်၊ပိခေကျေးကခေ
 သိုင်း၊သမ်း၊ဂခေတၢင်း လင်းခရိလ် ကော၊။ မိခမ်း
 လှိုင်းကျေးခခေ၊ကခေမၢးခခေ၊ကျေးလီဂှ်၊လး၊ဂှး-
 ခခေ၊ဝခေ၊ မိုင်းခခေ ပေးသုခခေ၊သီင်ပျု၊တၢင်း
 လင်းလှိုင်း ယု၊ပေးမီးဂှ်လှိုင်းကခေခခေ၊ခခေ မိုခေ
 လှိုင့်ခေင်၊မိုင်းကခေ သုမီးယု၊ခခေခခေ၊ဂှး၊လှ၊
 ကခေဂှ်တၢင်းကမ်း၊ထုဂှ်၊ခတ်း ဂခေတၢင်း
 ၁၆ ခပ်လှိုင်းကခေလံးခခေယု၊လှိုင်းလး ဂှ်တၢင်း
 ကခေ ကမ်း၊ထုဂှ်၊ခတ်းဂခေခခေပိခေခခေလှိုင်း။
 ပိခေခပ်လှိုင်း ကခေလှိုင်းလင်း မုင်းသေ၊ လး
 ကွမ်း၊သေ၊ဂှးခခေ မိုင်းကျေး၊ဂှ်၊တု မၢး
 ခခေကမ်း၊လှိုင်းဂှ်။
 ၁၇ ခပ်လှိုင်းကခေကမ်း၊ထုဂှ်၊လှိုင်းခခေ
 သီ၊သိမ်း ပီးတီမ်တီမ်ခခေပိခေခခေလှိုင်း။
 ပိခေခပ်လှိုင်းကခေ ဂှ်တၢင်းတူလ်းကျေး၊
 ကပျီတ်၊သေလး လှိုင်းတၢင်းကျေး၊
 ၁၈ ခခေထိုခခေ၊ခခေကမ်း၊လှိုင်းဂှ်။ ခပ်လှိုင်း
 ကခေမခမ်း

လင်းတိုင်း၊ ဧလး၊ ဝါး၊- သူကမ်း၊ လုံး၊ ခင်း၊ ဂျားခင်း
ဂတ်းယီခင်ချမ်းသာ၊ ဂဝါ၊ ဝါးခင်၊ ခင်ခင်လမ်း
ပေးကမ်း၊ လုံး၊ ပီခင်ခင်လှိုင်းကမ်းကမ်း၊ ထွမ်း၊ ကပ်
၁၉ ခင်ခင်လှိုင်း၊ တမ်းပီခင်ခင်လှိုင်း။ ဝှမ်းလှိုင်းခင်၊ ခင်ခင်
ဧလး၊ ဂုမ်းဂူခင်လှိုင်း၊ ကမ်းဝါး၊ ဝှမ်းပိုင်း၊ ကမ်းကမ်း၊
ယုမ်း၊ မာတ်၊ ဧလး၊ ကမ်း၊ လုံး၊ ခင်း၊ ခင်ခင်ကျေး။

၄

ဂတီကမ်းတမ်းလုံးလှိုင်းသင်း

- ၁ ပိုင်းခင်ခင်လုံး၊ လှိုင်းခင်၊ ကမ်းဂတီလင်း၊ ကမ်းပခင်
ကချာင့် ကမ်းတမ်းလုံးခင်း၊ ဂျားခင်းဂတ်းယီခင်ချမ်း
သာ၊ ငြားပီခင်လင်း၊ ခင်ခင်။ ယင်းမီးဝှံယု၊ တီးဂုမ်း
ခင်ခင်။ ဂုမ်းကွခင်ခင်ယု၊ ပေဂှိုင်းလုံး၊ ဂိုတ်းဂျားခင်၊ တျ
၂ ဂုမ်း။ ဂုမ်းလုံးခင်းသတင်းသိုင်းပျော့၊ လှိုင်းခင်၊
ကမ်းခင်လုံးခင်းခင်ယု။ ဂုလုံးဂျား ဝှမ်းပိုင်း၊
ကမ်းကမ်း၊ မီးတင်းယုမ်း၊ မာတ်၊ ဧလး၊ ဝှမ်းငြား
ကမ်းခင်လုံးခင်းခင် ကမ်း၊ ပခင်ကချာလင်းတီးခင်း။
- ၃ ဂုမ်းလမ်း ပီခင်ကျေးခင်ယုမ်း၊ မာတ်၊ ဧလး၊ ခင်း၊ ဂျားခင်း
ဂတ်းယီခင်ချမ်းသာ၊ ခင်ခင်ကျေး။ ခင်၊ ခင်ခင်လေး၊
ပျာ၊ တမ်းလင်း၊ မီးဝှံခင်းဝါးလမ်း၊- ဂပ်လှိုင်းခင်း၊ လျ
ဧလး၊ တိုင်း၊ ဝါး၊- ပီခင်သမ္မာမူလှိုင်းတင်းတင်းသင်း
တင်းလှိုင်းယုလှိုင်း၊ တူင် လီမိုင်းဂမ်း၊ ဧလး၊ လျ
ဧတ၊ ခင်ခင်ယုသေကျေးယု၊ ခပ်ကမ်း၊ လုံး၊ ခင်း၊ ဂျား
ခင်းဂတ်းယီခင်ချမ်းသာ၊ ဂဝါ၊ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။
- ၄ ကမ်းကပ်လှိုင်း၊ ဝခင်းသတ်တမခင်ခင်သေဧလး၊ များ
ခင်းဂျားလိမ်း၊ တီးခင်းခင်း၊ ဧလး၊ ဝါးလမ်း၊- ငြားပီခင်
လင်း၊ ခင်ခင် ဂိုတ်းယုလှိုင်း၊ တူင်တင်းသင်းတင်း
လှိုင်းသေယု။ ခင်းဝခင်းသတ်တမ ခင်ခင် မခင်းလင်း
လှိုင်းသင်းခင်ခင်ခင်ကျေး။ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။
- ၅ ကမ်းသမ္မာမူလှိုင်းခင်းဂျားလိမ်း၊ ဧလး၊ ဝါးလမ်း၊-
ခပ်ကမ်း၊ လုံး၊ ခင်း၊ ဂျားခင်းတင်းကမ်းလှိုင်းသင်းဂပ်။
- ၆ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။ ဝှမ်းပိုင်းခင်ခင်လေး၊ ဂမ်း၊ ဧလး၊ တမ်း
လုံး၊ ခင်း၊ ဧလး၊ ခင်ခင်လှိုင်းကမ်းလုံးခင်းသတင်းသိုင်း
ပျော့၊ မိုင်းကွခင်တင်းခင်ခင်လမ်း ဝှမ်းပိုင်းကမ်းကမ်း၊
၇ ယုမ်း၊ မာတ်၊ ဧလး၊ ကမ်း၊ လုံး၊ ခင်း။ မခင်းလင်း၊ မခင်း
ခမ်း၊ ဝှံခင်းခင်းသေ၊ ချာ၊ လီခင်းဧလး၊ လာတ်၊ ဝှံ
ခင်းဂျား တျဝိတ် ခင်ခင်လေး၊ ဝါး၊- ခင်၊ ဂျားလျှိုင်း
ထာခင်၊ ခင်သေယု ခင်းဝခင်းမိုင်းခင်ပေးသူလုံးခင်း
သိင်ယု၊ တမ်းလင်းလှိုင်း ယု၊ ပေမီးဂှိုင်းလှိုင်းကမ်းဂိုခင်၊
၈ ကမ်းခင်။ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။ ပေး ယေးသူလုံး
ပခင်တင်းလှိုင်းသင်းတီးခင်ခင် ကမ်း၊ ခင်ခင်
ပီခင်လှိုင်း ဂမ်းလှိုင်း မခင်းလင်းတမ်းကမ်း၊ လာတ်၊

- ၉ လှိုင်းဝခင်းတင်း၊ ဝခင်းခင်ခင်ထိုင်းလုံးခင်ခင်။
- ၁၀ ပိုင်းခင်ခင်လေး၊ တင်းကမ်းလှိုင်းသင်းခင်ခင်ငြားပီခင်
လင်း၊ ဝခင်းဂမ်းသိခင်ခင် ယင်းဂိုတ်းဂျားခင်၊ ဝှံယု၊
၁၁ လုံးခင်ခင်ကျေး။ ကျေးကမ်းလှိုင်းသင်းခင်ခင်လုံးလှိုင်း
သင်းသေတင်းဂိုတ်းတူင်လင်းဂပ်၊ မိုခင်လှိုင်းခင်၊
ကမ်း ငြားပီခင်လင်းလှိုင်းသင်းယု၊ ခင်ခင်ခင်ခင်လီလီ
၁၂ ခင်ခင်ကျေး။ ပိုင်းခင်ခင်လေး၊ လှိုင်းခင်၊ ဂှိုင်းဂုမ်းတမ်း
ကမ်း၊ လုံးလှိုင်းသင်းတင်း ကမ်းဂုခင်းကီသေလေး
တင်းလုံး မီးလှိုင်းကမ်းကမ်း၊ ယုမ်း၊ မာတ်၊ ဧလး၊ လှိုင်း
ခင်ခင်လှိုင်း ကပ်ဂိုင်းခင်းလှိုင်းဂိုတ်းဂျားလုံးခင်း၊ ဂျားခင်း
တင်းကမ်းလှိုင်းသင်းခင်ခင်တျာဂှိုင်း။
- ၁၂ လှိုင်းမခင်းလမ်း ခင်ခင်ပတ်၊ ငြားငြားပီခင်လင်း၊
ခင်ခင်ကသားလိမ်းယု၊ မီးတမ်းခင်းပွင်ဂိုတ်းပွင်
ဧမေးယု၊ ဧသေလင်း၊ သာခင်၊ လျာ၊ တင်းသင်း
တင်းလှိုင်းဧလး၊ လင်းခင်းပွင်၊ ထခင်းပေး လမ်း
ဧခင်သားတင်းလှိုင်းလှိုင်းလုံးယု၊ တင်းပွင်၊ လှိုင်း
တင်းလုံး တင်းကွမ်းလှိုင်းခင်ခင်လေး၊ လင်းဂှိုင်း
တင်းကမ်းလှိုင်းလှိုင်းပွင်ယု၊ လှိုင်းခင်ခင်ကျေး။
- ၁၃ တင်းကမ်းမခင်းလင်း၊ ဧခင်၊ သင်းဂိုတ်းပီခင် ဂျား
မီးတင်းသင်းတင်းမူတ်း ကမ်းတမ်းသိုင်း၊ လှိုင်းခင်၊
ခင်းလင်းလုံးခင် ကမ်း၊ မီးသေလှိုင်းသေပိုင်း။ လှိုင်း
တင်းဂျားမီးတင်းသင်းတင်းလှိုင်း ယင်းကမ်း၊ မီးကမ်း
ဧဂှိုင်းခင်းခင်း၊ ဧလး၊ ဧလှိုင်း၊ ဝှံမီးယု၊ သိုင်းခင်းတျာ
မခင်းလင်းကျေး။

**လင်းခင်လှိုင်းပီခင်တင်းကမ်းဂှိုင်း
ထိုင်းတီးငြားပီခင်လင်း**

- ၁၄ တေးလိင်ခင်ခင်လမ်း၊ ဝှမ်းပိုင်းကမ်းဂုမ်းမီး ခင်ခင်ယိတ်
ပေးဂိုင်းလှိုင်း ကမ်းခင်းဂျားခင်းမိုင်းဂင်ဂှိုင်း။
ကမ်းပီခင် လင်း၊ ယေ၊ သု လှိုင်းငြားပီခင်လင်း၊ ခင်ခင်
ဧလး၊ ဂုမ်းကွခင်ခင်ခင်ယု၊ ခင်းလှိုင်းတင်းကမ်း
ဂုမ်းဂှိုင်းတင်းကပ်ယုခင်ခင် မခင်းမခင်းခိုင်းခိုင်း၊ တျ
၁၅ ဂုမ်း။ လှိုင်းမခင်းလမ်း၊ ဂုမ်းမီးခင်ယိတ်ပေးဂိုင်း
ကမ်းပီခင်ကျေးကမ်းကမ်း၊ ကိုတ်းလှိုင်း ခင်းတင်း
တူင်ခင်းတင်းခင်ခင် ကမ်းဂုမ်းလုံးခင်ခင်၊ ခင်ခင်ခင်ခင်
လှိုင်း။ မခင်းလင်းလုံးခင်ခင်၊ တင်းကမ်းလမ်းတူလုံး
ယုယုဂှိုင်းလှိုင်းပိုင်း မိုခင်လှိုင်းခင်ခင်၊ ကမ်းဂုမ်းလုံး
ခင်ခင်၊ ခင်ခင်သေကျေးယု၊ မခင်းလင်း၊ ဂင်းလှိုင်း
၁၆ တင်းတူလှိုင်းကပ်တီးကျေး။ ပိုင်းခင်ခင်လေး၊ မီး
တင်းလှိုင်းကမ်းဂှိုင်းကမ်းသေဧလး၊ ကွခင်ခင်သတ်
ခင်းလင်းခင်းလှိုင်းဂျားတီးကျေးလှိုင်းပလင်း၊ လင်း၊ ဂှိုင်း
လုံးခင်ခင်၊ ကပ်ဂှိုင်းကျေး၊ တင်းကမ်းကိုတ်းလှိုင်း
ကိုင်း၊ တင်း ကျေးလှိုင်းတင်းကမ်းမခင်းလင်းလှိုင်းထိုင်း ကမ်း
သင်း၊ ထုင်း၊ လီခင်းခင်ခင်တျာဂှိုင်း။

၅

- ၁ ခုခင်ယိတ်ပရော့ဂရိတ်၊ ကခင်လိုက်၊ဂိပ်းကပ်ဂျးခင်း ဂုခင်းတင်းလံ၊ခခင်လမ်း ပီခင်ကျောကခင်မခင်းလပ်၊ ခါခင်းဝံ ဂှ်းလံးတင်တူဝ်ဂုခင်းတင်းလံ၊ ခင်းလွင်း တင်းကခင်သိုက်၊သမ်၊ဂခင်တင်းကြေးပီခင်လပ်၊ ဂှ်း လံးပုဂ်လော့၊တင်းပုဂ်လော့၊ ကိတ်၊တင်း ယိတ်ဂခင် တင်းဗေ၊ကပျီတ်၊ဂုခင်းခခင်ကျော့။
- ၂ မခင်းပီခင်ကျော့ကခင် ယိုခင်ခါမ်၊လံးခပ်လှိုင်းကခင် မှိုက်၊ ခပ်လှိုင်းကခင်ဗိတ်းပိုင်းလှိုင်းခခင်ကျော့။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်းကျေးပီခင်ကျော့ကခင်ဂိုင်းလိတ် ဂိုင်းဂေ၊ခင်၊ဂပ်၊ကျော့။ ဂွပ်၊ပိုင်းလွင်းတီးဂိုင်းခခို ခလး မခင်းတင်းလံးပုဂ်လော့၊ပုခင်းတူဝ်လပ်၊ဂပ်၊ မှိုခင်လှိုင်းခင်၊ကခင်မခင်းပုဂ်လော့၊ ဂှ်းလံးဗေ၊က ပျီတ်၊ပုခင်းပိုင်းခခင်ကျော့။ ဗုဂ်းလှိုကျေး ကမ်၊ ကပ်ကရု၊ခခိုဂိုင်းဂုလှိုင်းတူဝ်လပ်၊ဂပ်။ လွင်းမခင်း လမ်း မခင်းပီခင်ကျော့ကခင်ကြေးပီခင်လပ်၊ဂွင်ကပ် မှိုခင်လှိုင်းခင်၊မခင်းလပ်၊ဂွင်ကပ် ကျ၊ရုခင်၊ ခခင် ကျော့။ မှိုခင်ခင်၊ခခင် လပ်၊ခရိတ် ကျေးကမ်၊ ကပ်မှိုခင်ဂုင်း၊ကရု၊ခုခင်ယိတ်ပရော့ဂရိတ်၊ ဂိုင်းဂုလှိုင်း တူဝ်လပ်၊ဂပ်။ ကြေးပီခင်လပ်၊ဂုး- မှ်းပီခင်လှိုင်း လံးဂပ်ကျော့။ ခင်းဝခင်းမှိုင်းခခို ဂပ်ဂှ်းမှ်းမှိုတ်၊လိင် ပီခင်မားယပ်၊ ဝုးခင်၊ခခင်ခခင်၊ ကြေးယုဂ်ယွင်း
- ၆ မခင်းလပ်၊ဝံကျော့။ ခင်၊ခခင်ခလး ကခင်မားခင်း ဂျါမ်းလိတ်၊တီးခင်းခင်းခလး၊ဝုးလမ်း- မှ်းပီခင် ယိတ် ပရော့ဂရိတ်၊ထု၊ဝရု၊ လွမ်းခင်၊ကရု၊မေ၊လခိလေ၊ တိတ်၊ ခခင်ကျော့။ ဝုးခင်၊ခခင်ကျော့။
- ၇ လပ်၊ခရိတ် ခခင်ခင်းမှိုင်းကခင်မီးယု၊ခင်းမှိုင်းဂုခင်း ယု၊ခခင် မီးလှိုက်ကခင်ရှပ်၊သေ၊ဂုဝ်ယမ်သေယပ်၊ ကပ်တင်းသိုင်ကခင်ဂွင်သီခင်၊ယု၊ခေ၊ ကိတ်၊တင်း တင်းကခင်ခခင်တူတုင်းခခင်သေခလး ဂှ်းတင်းသူး တွင်းပထခေ၊ဂျးတီး လပ်၊ကခင်ချွတ်၊ကပ်လံးဂျး ခင်းတင်းတံ၊ခခင်ခလး မခင်းလပ်၊ထွမ်၊ခခင်းကျော့။
- ၈ ပီဂ်သမ် ပီခင်လှိုင်းကြေးသေကျေး မခင်းလပ်၊သွခင် ကပ်ကရု၊ဂိုင်းတင်းကခင်ထွမ်၊ကပ် ခင်းတင်းကခင်
- ၉ မခင်းလပ်၊လံးခါမ်၊ခခင်ကျော့။ မခင်းလပ်၊လေး လှိုင်းလှိုင်းခင်၊ခခင်ယပ်လင်၊ ပီခင်ဗုဂ်းကခင်ဂှ်းတီး ကျေးလူး ပီခင်ခင်းဂျး၊တင်းခေ၊ချွတ်၊ထု၊ဝရု၊ ဂျး တီး ခပ်လှိုင်းကခင်ထွမ်၊ကပ်တင်းသိုင်၊တင်းလှိုင်
- ၁၀ ခခင်ခလး မခင်းလပ်၊လံးခါမ်၊တင်းကခင်ကြေး ပီခင်လပ်၊ ဂွင်ဂှ်းပီခင် ခုခင်ပရော့ဂရိတ်၊လှိုင် လွမ်း ခင်၊ကခင် ဂရု၊မေ၊လခိလေ၊တိတ် ခခင်ကျော့။

တင်းကခင်ကမ်၊ထူးခင်း၊

- ၁၀ လွင်း မေ၊လခိလေ၊တိတ်၊ ခခင် မီးဗျါမ်းပုခင်း ကခင်ဂိုင်းတင်းလတ်၊ ခခင်ခေ၊လှိုင်လတ်ကျော့။ ဂုလှိုင်းဂျး ဂွပ်၊ပိုင်းကခင်သူလုခင်၊ထိုင်ခလး တီး တေလာတ်၊ပခင်ခခင် ပီခင်ကခင်ယပ်၊ခေ၊လှိုင်
- ၁၂ လတ်ကျော့။ ပီဂ်သမ် သူထုတ်၊လီခိုတ်ထိုင်ပီခင်ကြေး၊ ရှိုင်ခေ၊ယပ်သေကျေး သူယင်းမီးလွင်းကခင် သမ် တင်း လံးသွခင်ကပ်ကြေးခခင်၊ တီးပိုင်းထိုင်ယု၊ ကျော့။ သူလှိုင်၊ခခင်ခခင်ဂုလှိုင်းကျော့။ သူကမ်၊ခခင် လံး တင်းခခင်ကခင်ဂီခင်၊ကခင်ခင်ခခင်
- ၁၃ ကျော့ကခင်ဂီခင်ခခင်ခခင်ခခင် ဂွပ်၊ပိုင်းပီခင်လှိုင်း ဂွခင်းခလး ကမ်၊မေ၊ကမ်၊လင်းခင်းခခင်ဂပတ်၊
- ၁၄ တင်းကခင်သိုင်းတေ၊ခခင်။ ခပ်လှိုင်းကခင်မီး ကသတ်၊ကရု၊ကခင်လေးလှိုင်းယပ် ကခင်ဝုး ခပ် လှိုင်းကခင်မီးတင်းကခင်ခခင်၊ တင်းကခင်ဂုခင်၊ တင်းကခင်ထုပ်၊ တင်းကခင်လှိုင်းဂမ်၊ တင်း ကခင်လင်းပခင်ပင်၊လု၊ ကခင်ခင်းလှိုင်းလှိုင်ခလး ဂှုကခင်လီလံးခခင်လမ်း လံးဂီခင်တင်းဂီခင်ကခင် ဂီခင်၊ကခင်ခင်ခခင်ယု၊ကျော့။

၆

တင်းကခင်ပခင်သတ်၊ လွင်းတင်းကခင်ဂျါမှိုင်း

- ၁ ပိုင်းခခင်ခလး ဂိုင်းကခင်ခခင်ဝံဝင်းသေ လွင်းတင်း ကခင်ပီခင် ကျေးလု၊ဂိုင်းဂျး၊ကယု၊ဝု၊တု၊ခင်းဗု၊ သု၊ လပ်၊ခရိတ် သေယပ် ဂှ်းမှိုတ်ထိုင်တီးကခင် ထူးခင်းခေ၊တု၊ဂပ်။ ယု၊ပေခိုင်းခေ၊ဂှ်းတီးထိုင် မှု၊လု၊ဂိုင်းဂျး၊ တင်းကခင်ခခင်းလှိုင်းမံးလှိုင်လှိုင်း လွင်းတင်းဂမ်တင်းဂျါ ကခင်လတ်၊သိုင်၊ဂခင်
- ၂ တင်းတင်းတံ၊ခခင်ခလး ခေ၊ဂှ်းတင်းခခင်တင်း ကခင်ယုမ်၊မတ်၊ကြေးပီခင်လပ်၊ ခင်းတင်းကခင် သင်၊သွခင်ကြေးပပတ်တီလမ်၊ ခင်းတင်းကခင်ပခင် ကရု၊တင်၊မှိုင်း၊ ခင်းတင်းကခင်လှိုင်ခခင်းလိပ်၊ ခင်းတင်းကခင်လီ၊ယင်၊ထု၊ဝရု၊ လှိုင်းခခင်တု။
- ၃ ပေးကြေးပီခင်လပ်၊ပခင်ကခင်ခခင်လှိုင် ဂိုင်းတင်းဂှ်းတီး လှိုင်ခင်၊ခခင်ကျော့။ ခပ်လှိုင်းကခင်ဂှိုတ်ထိုင်ဂျး တီးကခင်လီင်းပွတ်၊ခခင်းယပ်ခလး လံးမီးတင်း ကခင်လိမ်းတူလှိုင်းသူကျေးလူးဂင်ဂျပ် တင်းကခင် လံးခါမ်၊ကပ်ပီလှိုင်၊မုတ်၊လင်၊လပ်၊ တင်းကခင် လံးလိမ်းတူလှိုင်းဗျါမ်းကြေး ကခင်လီကခင်ခခင်ကြေး

ပီခင်လင်းကိတ်၊တင်း တခန်းခွင်းဂါးဂါး၊လှာ၊လှာ၊
 ၆ လိုခင်းတင်းလံာ်ခေခေသေယုဝ်။ သမိုဗွတ်၊ပျာခေ၊
 သုတ်ခိုခင်းဂျာ၊လိုဝ်ခေခေ။ ကမ်၊လင်းခိုခင်းဂြိုတ်းဂြိုတ်း
 ခပ်ခပ်လုံလုံ၊မံးလုံကပျိုတ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း ခပ်
 ခေခေ ပီခင်ကျေးကမ်ကပ်လုတ်၊ဗြူးပီခင်လင်းခိုခင်း
 တွတ်၊ဝံဂါး၊ခိုင်သပ်လမ်းဝါးမိုဝ်းခေလး၊ ယုသရေ၊
 ၇ လင်းထိုင်၊ထိုင်၊သုးသုးခေခေကျေး။ ကူပမ၊
 လမ်း၊ လိခင်ကမ်ခိုခင်းခေခေခေ ကမ်တုတ်းသို့၊
 ဂျးခိုင်မခင်းခိုဝ်းခိုဝ်းယွဲးယွဲးခေခေသေယုဝ် ဂြိုတ်း
 ယိုဝ်းခေခင်းခိုဝ်းကမ်၊မုး ပုခင်းခပ်လုတ်းကမ်၊
 ၈ သွမ်း တင်းသုင်းသွင်းခေခေ လံးခါမ်၊တင်းလီမင်၊
 ဂလျာ၊ဂျးတီးဗြူးပီခင်လင်းကျေး။ လိခင်ကမ်
 လင်းဂြိုတ်းကမ်၊တုတ်းခေခေ ဂျးလှိုဝ်ဂျးပိုင်ခေခေ ကမ်၊
 မီးကေပျိုဝ်။ ခိုင်၊ကမ်တင်းလံးခါမ်၊တင်းကမ်
 ဂိခင်း၊ဝါးခေခေတီးသုတ်းခေခေ တင်းလံးခါမ်၊တင်း
 ကမ်ခေခေလုတ်၊ပီတ်းကျေး။

တင်းကမ်ပခင်ဂြိုတ်း

ဂူခင်းယုမ်၊မတ်းကမ်လီတ်းမခေ၊

၉ ပီဂ်သမို ဂုမ်းလတ်းလှိုဝ်ခေခေ၊ခေခေသေကျေး ကျေး
 ကမ်ကပ်ဂုတ်ခပ်ကိတ်၊ ဂုမ်းတုတ်းဂင်လှိုဝ်လွင်းကမ်
 သုလပ်၊သိုင်၊ခေခေတင်း လွင်းတင်းကမ်ယိုင်ခေခေ
 လီ ကိတ်၊တင်း လွင်းတင်းကမ်ခိုင်၊ထိုတ်းဂမ်တင်း
 တင်းကမ်ခေ၊ခွတ်းကပ်လှိုဝ်းခေခေယု၊ကျေး။
 ၁၀ လွင်းမခင်းလမ်း ဗြူးပီခင်လင်း ကမ်၊ဂြိုတ်းလွင်း
 တင်းကမ်ကမ်၊တြူး တေး၊ထိုင်ဂုတ်းထမ်းပေး
 လိုမ်းပီတ်းတင်းဂြိုတ်းသု ကိတ်၊တင်း မိတ်းတု၊သု
 ကမ်သုထွတ်းလုလု၊ ခေ၊မု၊ထိုင်၊သိုင်မခင်းလင်း
 သေခေလး၊ ဂြိုတ်းလီဝ်ဂြိုတ်းလုဂုမ်းမုတ်းလင်း၊တင်း
 လံာ် မိုဝ်းကွမ်ခေခေခေခေလုလု၊မု၊မု၊ တေးလီဝ်ခေ
 ၁၁ ကျေးယင်းဂြိုတ်းလီဝ်ဂြိုတ်းလုယု၊ခေခေကျေး။ ဂုမ်းမီး
 ကလုဝ်၊ ခွဲးဂြိုတ်းသုဂု၊ခေခေပျူးလုမ်းလုးဝီရီယု
 ဂ်ခတ်းလှိုဝ်ဂြိုတ်းလှိုဝ်ခေခေ၊ခေခေခေလး၊ တိမ်ဝံတင်း
 တင်းကမ်မုင်းထူးမွင်းထူး ကမ်ဂင်လွတ်း
 တင်း တင်းကမ်ယုမ်၊ခိုင်ခိုင်ကမ်၊ယုမ်၊ခိုင်ခိုင်
 ခေခေ တေး၊ထိုင်ဂုတ်းတီးသုတ်းတီးဂြိုတ်းခေခေ
 ၁၂ ဂြိုတ်းသုလံးဂင်လွတ်းတင်း တင်းကမ်ခေခေကမ်
 ကိုခေခေလး၊ ဂမ်ဂျာဝ်လှိုဝ်ခေခေ၊ခပ်လှိုဝ်းကမ်လံးခါမ်၊
 ကမုလု၊ဂတ်းလင်း၊ ဂွမ်းပိုင်၊တင်းကမ်ယုမ်၊မတ်း
 ကိတ်၊တင်း တင်းကမ်ယုဝ်ခေခေခေ၊ခေခေကျေး။

ဂတ်းဗြူးပီခင်လင်းကမ်၊လီတ်းလံာ်

၁၃ မိုဝ်းကမ်ဗြူးပီခင်လင်းဝံဂတ်းဂျးတီး ကျေး၊ပျာခေ၊
 ခေခေ ဂွမ်းပိုင်၊မီးကျေးကမ်ယု၊မုတ်းခေ၊သေ

မခင်းလင်း ပုခင်းကမ်တင်းလံးတိုင်၊ဝါးခေခေခေလး
 မခင်းလင်းတိုင်၊ဝါးတီးတုတ်းလင်းဂပ်၊ခေလး၊
 ၁၄ ဂပ်တင်းပခင်တင်းလီတ်းမုးသေ၊သေ၊ကျေး။ ဂပ်
 တင်းဂြိုတ်း ယု၊ခေခေခေခေမုးသေ၊သေ၊ကျေး။
 ၁၅ ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။ မိတ်းခေခေ၊ကမ်ဝါးခေခေ
 ကျေး၊ပျာခေ၊ ယိုခေခေခေ၊ခေလး၊ ပွဲထူးယု၊ယုဝ်လင်း
 ၁၆ လံးခါမ်၊လုးဂတ်းလင်းကျေး။ ဂူခင်းဂုမ်းလင်း
 ကပ် ကျေးကမ်ယု၊သေတုတ်းလင်းဂပ်၊ခေခေခေလး
 တိုင်၊ဝါးကျေး။ တင်းကမ်တိုင်၊ဝါးခေခေဂြိုတ်း
 ကမ်တုတ်းကမ်ထိုင်ဂျးမီးထာတ်၊ယိုင်ခေလး၊ ပီခင်
 ၁၇ လွင်းတင်းကမ်ဂြိုတ်းမခင်းခိုင်၊ကျေး။ ဂွမ်းဂြိုတ်း
 ဗြူး ပီခင်လင်းမီးသေဗြူး ကမ်ခွဲးခေပျူးလွင်းကမ်
 ဝါး တင်းဂျာမ်၊တင်းပွင်မခင်းလင်းခေခေ ကမ်၊မီး
 တင်းကမ်ခေခေပျာခေ။ တီးခပ်လှိုဝ်းကမ်လံးခါမ်၊
 ကမုလု၊ဂတ်းလင်းခေခေ မခင်းလင်းကပ်တင်းတင်း
 ကမ်တိုင်၊ဝါးခေခေခေလး၊မုးမခင်းခိုင်၊ကျေး။
 ၁၈ လွင်းမခင်းလမ်း လွင်းခေခေ၊ဂြိုတ်း ဂုမ်းလှိုဝ်း
 ကမ်ခေခေ၊ လီခင်းဂျာ၊ ဂြိုတ်းလံးကပ်သွမ်ပိုင်ခေခေ
 တင်းလံးကမ် ဂြိုတ်းခေခေတင်းကမ်မုင်းထူးမွင်းထူး
 ကမ်ဝံဂါး တီးဗြူးပီခင်လင်း ကမ်၊ပီတ်း
 ၁၉ ကမ်၊လီခေ ခေခေလွင်းတင်းကမ်ကမ်၊ခါကမ်၊ပုတ်း
 ကမ်၊ခေခေပျာခေ၊သွင်းပုးခေခေကျေး။ တင်းကမ်
 မုင်းထူးမွင်းထူးခေခေလမ်း မီးဝံတီးဂုမ်း မိုခေ
 လှိုဝ် ခေခေ၊ဂျာသုး ခေခေဂုတ်းလှိုဝ်ကမ်မခင်းခိုင်၊
 ခေခေခေလး၊ ဧတ၊ယု၊ချူးဝံဂါးခေခေဗြူးဂင်ခေခေ
 ၂၀ ကမ်၊သေ၊သု ကမ်ပီခင်ခေခေပေကျေးဂြိုတ်းထူး၊
 ဝေ၊လမ်းခေခေ၊ကေ၊ မေ၊လမ်းခေခေ၊တိတ်း ခေခေ
 ပီခင်ယု၊ ကမ်ကွမ်ဂုတ်းခပ်လုတ်းတီးဂျးခေခေ
 ပုခေကျေး။

၇

ယိတ်းပရေးဂြိုတ်းလုင်မေ၊လမ်းခေခေ၊တိတ်း

၁ မေ၊လမ်းခေခေ၊တိတ်း၊ ခေခေလုင်သု၊လမ်း၊ ကမ်ပီခင်
 ယိတ်းပရေးဂြိုတ်းဗြူးပီခင်လင်း၊ ကမ်သုခေ၊သေ
 ပိုခေခေခေ ဂုတ်းတင်း ကျေး၊ပျာခေ၊ ခေလး၊ ပခင်
 တင်းလီတ်းမခင်း မိုဝ်းကမ်မခင်းလှိုဝ်သေကျေးတီး
 သိုတ်း ကမ်တိုတ်းတေးယုပီတ်းခေခေလုင်တင်းလံာ်
 ၂ သေယုခိုခင်းမုးခေခေ။ ကျေး၊ပျာခေ၊ ပခင်ကပ်လု၊
 ကမ်မခင်းတိုတ်းတေးယုပီတ်းခေလး၊ လံးမုးခေခေ
 သိမ်းပုခေခေခေခေကျေး။ ခေ၊မု၊ထိုင်၊သိုင်မခင်း
 ကွမ်တင်းခေခေ ပီခင်ခေခေတင်းကမ်သိုတ်းတေး၊
 လိုခင်းခေခေပီခင်ခေခေသု၊လမ်း၊ ကမ်ခွဲးဝါး ခေခေ
 ၃ ကမ်သိုဝ်၊လုင်မုးလီမိုဝ်းကွမ်ခေခေ ကမ်၊မီး

တီးဧတ၊လှူတီးသုတ်းကသၢ်ဂ်၊ မှိုခင်းလှိုဝ်ခင်၊
 ၄ လုဂ်းတြးပီခင်လဝ်းဧလး၊ ဧတ၊ယူ၊ခင်းကရၢ၊
 ပရးပီခင်တီးသေ၊သေ၊ခေခင်ကော့။ ခံးလှိုတူလ်း
 လွင်းကခင် ခုခင်ခေခင်လှို၊မျှတ်းခေ၊ထၢခင်၊ဂှိုဝ်
 ခေခင်တၢ။ ကၢ၊ပြုဂၢမ်၊ ကော့ကခင်ပီခင်ပေးလှိုဝ်ခိုဝ်း
 ၅ ဂှိုဝ်ခေခင် လံးကပ်ကုဂ်လှို၊ကခင်မခင်းတိုဂ်းတေး
 ဧလးလံးမးခေခင် သိပ်းပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ ပခင်တီး
 မခင်းကော့။ တေးလိဝ်ခေခင် လွမ်းခေခင်၊ပိင်းလှိုဝ်း
 ၆ တြးမီးခေခင် လှိုဝ်ခိုဝ်း လေ၊ဝိ၊ ကခင်ပီခင်ယိတ်
 ပရးဂှိုဂ်းလှိုဝ်းခေခင် လံးကခင်ကခင်ဂီဝ်းသိမ်းကပ်
 သိပ်းပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ ဂးတီးမိဝ်းဂုခင်းလှိုဝ်ခိုဝ်းခပ်
 ကခင်ပီခင်ပီးခေခင်ခပ်၊ ကခင်သိုဝ်းလှိုဝ်းမးဂးတီး
 ၇ ကၢ၊ပြုဂၢမ်၊ ခေခင်ကော့။ ဂုလ်းဂး၊ ခုခင်ခေခင်
 ကမ်၊လှို၊လှိုဝ်ခိုဝ်း လေ၊ဝိ သေကော့၊ မခင်းခါမ်၊ကပ်
 သိပ်းပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ဂးခင်းမိုဝ်း ကၢ၊ပြုဂၢမ်၊ကော့။
 မခင်းယင်းပခင်တၢင်းလီ တီးကော့ကခင်လံးခါမ်၊ဂတီ
 ၈ လဝ်းခေခင်ကော့။ လွင်းတၢင်းကခင် ကော့ကခင်လှို၊
 ပခင်တၢင်းလီတီးကော့ကခင်လီဝ်ခေခင် ကမ်၊မီးတီး
 ၉ တၢင်းတွပ်၊တၢင်းထီင်။ လွင်းခိုင်၊လမ်း ခပ်လှိုဝ်း
 ကခင်လၢင်းတၢခေခင် ဂီဝ်းသိမ်းကပ်သိပ်းပုခင်း
 ပုခင်းခိုင်၊ကော့။ လွင်းခိုင်၊လမ်း ကော့ကခင်လိပ်း
 ၁၀ ခေခင် ဂီဝ်းသိမ်းကပ်ကော့။ လှိုဝ်သေခေခင် လေ၊ဝိ၊
 ကခင်လၢင်းခါမ်၊ကပ် သိပ်းပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ခေခင်၊
 လံးပခင်သိပ်းပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ခင်း ကၢ၊ပြုဂၢမ်၊ခေခင်
 ၁၁ ကော့။ လွင်းမခင်းလမ်း မှိုဝ်းကခင် မေ၊လခိလေ၊
 တိဂ်၊ ထုဝ်း ကၢ၊ပြုဂၢမ်၊ ခေခင် လေ၊ဝိ ယင်းမီး
 ၁၂ ယူ၊ခင်းတူဝ်ပု၊ပေးမခင်းကော့။ ဧခင်းခိုင်၊လမ်း
 ပေးဂုခင်းလှိုဝ်းကခင် လၢင်းသီင်၊ဂခင်တင်း မိဝ်း
 ယိတ်ပရးဂှိုဂ်း ကခင်သိုဝ်းလှိုဝ်းမးဂးတီး လေ၊ဝိ
 ၁၃ ခေခင် လံးခါမ်၊ကပ်ပိင်းလှိုဝ်းတြးလဝ်းဧလးဂှိုဝ်း
 ထိုင်တၢင်းကခင်လေးလုမ်၊လံး ဂှိုဝ်းပိုဝ်းလှိုဝ်ခိုဝ်း
 ခေခင်ကခင်၊ခခင်ပီခင်လှိုဝ် ဂှိုဝ်းသင်ဧလး၊ သမ်
 ယင်းလှိုဝ်းယိတ်ပရးဂှိုဂ်းတၢင်း၊ပး လံးပေးမး
 ၁၄ လွမ်းကရၢ၊ မေ၊လခိလေ၊တိဂ် ခေခင်။ ဂှိုဝ်းသင်
 ကမ်၊ခါမ်၊တၢင်းကခင်ဂှိုဝ်းလှိုဝ်း လွမ်းခေခင်၊ကရၢ၊
 ၁၅ ကၢ၊ရုခင်၊ ခေခင်။ လွင်းမခင်းလမ်း ပေးလှိုဝ်ခိုဝ်း
 ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းခေခင်လှိုဝ်း ပိင်းလှိုဝ်းတြးကော့
 ၁၆ တၢင်းလံးခေခင်ပုတ်းကော့။ ကော့ကခင်လံးခါမ်၊ကပ်
 ပျုးတိဂ်းလဝ်းခေခင် ပီခင်ဂုခင်းတၢင်းလှိုဝ်တၢင်းခိုဝ်း
 ကခင်ကမ်၊လံးကခင်ဂှိုဝ်းတၢင်းဂးတီး ယိတ်ပ
 ၁၇ လၢင်၊ခေခင်သေကော့သေကခင်း။ လဝ်းဂှိုဝ်းပီခင်လှိုဝ်
 ခိုဝ်း ယုတ ကော့။ လှိုဝ်ခိုဝ်းခေခင် လၢင်းသီင်၊ဂခင်
 တင်းယိတ်ပရးဂှိုဂ်းတၢင်းခေခင် မုဝ်းသေ ကမ်၊လၢင်း
 ၁၈ ဝံသေကိတ်း။

ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းလှိုဝ်လဝ်းခေခင်

၁၅ လှိုဝ်သေခေခင် ပေးယိတ်ပရးဂှိုဂ်းတၢင်း၊ပး ပေး၊
 မးမှိုခင်လှိုဝ်ခေခင်၊ မေ၊လခိလေ၊တိဂ် ခေခင်ကခင်၊
 ခခင်ပီခင်လှိုဝ် လှိုဝ်ခိုဝ်းယိတ်ပရးဂှိုဂ်းခေခင်ပုတ်းယဝ်
 ၁၆ တၢင်းခေခင်။ ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းခေခင် ခါမ်၊တၢင်းကခင်ခါခင်းဝံ
 လွမ်းခေခင်၊တြး ကခင်လၢင်းသီင်၊ဂခင်တင်း တူဝ်
 ခခင်၊ထု၊ကမ်၊လှို။ မခင်းခါမ်၊တၢင်းကခင်ခါခင်း
 ၁၇ ဝံ လွမ်းခေခင်၊တခင်းခိုဝ်းကၢ၊ခေခင်၊ ထု၊ဝရၢ၊
 ကသၢ်ဂ်းကော့။ လွင်းမခင်းလမ်း မီးတၢင်းကခင်
 ၁၈ ခါမ်၊သၢ်ဂ်းသေ၊ဝံဧလးတၢင်း- မှိုဝ်ယိတ်ပရး
 ဂှိုဂ်းထု၊ဝရၢ၊ လွမ်းခေခင်၊ကရၢ၊ မေ၊လခိလေ၊တိဂ်
 ၁၉ ခေခင်ကော့။ တၢင်းခေခင်ကော့။ ဂှိုဝ်းပိုဝ်းကခင်
 ပိင်းလှိုဝ်းတြးခေခင်ကမ်၊မီးဂှိုဝ်းဧလး၊ ကမ်၊ကပ်
 ၂၀ နှိုဝ်လှိုဝ်းထိုင်တၢင်းကခင်လေးလုမ်၊ ကမ်၊ပခင်
 ကဂှိုဝ်းဧလး၊ လံးခါမ်၊တၢင်းကခင်ခေခင်၊ဝံကော့။
 ၂၁ ခင်းတၢင်းခေခင်သေကော့၊ ကခင်တၢင်းကခင်မုဝ်းထု၊
 ၂၂ မွင်းထု၊ ကခင်ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းထု၊ခေခင် တူဂ်း
 တီးတူဂ်းလီခင်ဧလး၊ ဂှိုဝ်းလံးခေခင်သုတ်းလဝ်းသုတ်
 ၂၃ လှိုဝ်းဂးတီးဂှိုဂ်းတြးပီခင်လဝ်းကော့။ ခပ်ခေခင်
 ယင်းကမ်၊မီးတၢင်းကခင်တိုင်၊တၢင်းဧလး၊ လံးကရၢ၊
 ၂၄ ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းကော့။ လဝ်းယေ၊သု လမ်း မီး
 တၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းတိုင်၊တၢင်းဧလး၊ လံးကရၢ၊
 ၂၅ ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းကော့။ မိခင်းခေခင်၊ကခင်ထု၊ဝရၢ၊
 ၂၆ တြးတိုင်၊တၢင်းဝံဧလးတၢင်း- မှိုဝ်ယိတ်ပရး
 ဂှိုဂ်းထု၊ဝရၢ၊ လွမ်းခေခင်၊ကရၢ၊ မေ၊လခိလေ၊တိဂ်
 ၂၇ ခေခင်ကော့။ တၢင်းခေခင်၊ခေခင်၊ ဂမ်းလိုခင်းကမ်၊မီး
 တၢင်းကခင်ခေခင်ပုတ်း။ လဝ်းယေ၊သု ပီခင်နှိုဝ်
 ၂၈ ကခင်ဂှိုဝ်းကပ် ပတိလိုလှိုဝ်းတြး ကခင်ယိတ်
 ၂၉ ခေခင်ထု၊ခေခင်၊ လွမ်းဂးခေခင်၊ကခင်လံးခါမ်၊တၢင်း
 ကခင်မခင်းလဝ်းတိုင်၊တၢင်းဧလး၊ လံးကရၢ၊ယိတ်
 ၃၀ ပရးဂှိုဂ်းခေခင်ကော့။ လံးမီးမး ယိတ်ပရး
 ၃၁ ဂှိုဂ်းခေခင်ခေခင်၊ ဂှိုဝ်းပိုဝ်းတၢင်းတၢင်းဂးတီး
 ၃၂ ခေခင်ကမ်၊ဂှိုဝ်းခေခင်သိုဝ်းခေခင်ကရၢ၊ခေခင်ကော့။ မခင်း
 ၃၃ လဝ်းလမ်း ဂှိုဝ်းပိုဝ်းကခင်ဧတ၊ယူ၊ခင်းလှိုဝ်းထု၊
 ၃၄ ဝရၢဧလး၊ လံးကရၢ၊ယိတ်ပရးဂှိုဂ်း ကခင်ကမ်၊
 ၃၅ ခေခင်ပုတ်းခေခင်ကော့။ ပိုဝ်းခေခင်မခင်းလဝ်း
 ၃၆ ခေခင် ဂှိုဝ်းပိုဝ်းကသၢ်ဂ်းလိပ်းယူ၊ဂှိုဝ်းခေခင်၊ဂှိုဝ်း
 တၢင်းလှိုဝ်းထီင် ခပ်လှိုဝ်းကခင်ကိတ်မခင်းလဝ်းသေ
 ၃၇ ဧလး၊ သုတ်းလဝ်းသုတ်းထု၊ဂးတီးတြးပီခင်လဝ်း
 ၃၈ ခေခင် မခင်းလဝ်းတၢင်းခေခင်၊ဂှိုဝ်းလံးဧလး၊ခေခင်
 ၃၉ ခပ်သေ၊သေ၊ယူ၊ကော့။ ခုခင်ယိတ်ပရးဂှိုဂ်းကခင်
 ၄၀ မုတ်းလၢင်၊ယူ၊ ခပ်သုယူ၊ ဂၢင်းလှိုဝ်းတၢင်းတၢင်း
 ၄၁ ကခင်ဂှိုဝ်းကခင်ဂှိုဂ်း၊ယူ၊ ကမ်၊ခပ်၊ပးခင်းခပ်လှိုဝ်း

ကဆန်းမီးကပျိုတံးခခခခလး သုင်မျာတ်းခေ့သေခပ်
လှိုင်းကဆန်းမီးဂျးခိုဝ်မိုင်းဂင်ဂျာပ်ပုခေ့ကျေး။

- ၂ရ မခင်းလင်း ကမ်၊မီးလွင်းကဆန်းတမ်းလံးပုဂ်လော့၊
ယိလံ ပုခင်းကပျိုတံးတုင်လင်းဂပ်၊ ပုခင်းကပျိုတံး
ဂူခင်းတင်းလံးဂျးခိုဝ်ဂျးဝခင်း မိုခေ့လှိုင်းခေ့၊ယိတံ
ပရေးဂျိမ်းတင်၊ဂေ့ လံးပုဂ်လော့၊ယိလံခေ့။
ခွမ်းပိုင်းလှိုင်းခေ့၊ဂိုဝ်ခေ့လး ကမ်၊လံးပုဂ်လော့၊ယိလံ
ဝါးခေ့လမ်း မခင်းလင်း ကပ်တုင်လင်းဂပ်၊ပုဂ်လော့၊
ယဝ် ပွမ်းလိပ်ဂုလ်းခေ့လး ရှိးကမူခေ့ယဝ်တုင်
၂၈ ကေး။ ပိင်းလှမ်းတြး ခါခင်းခပ်လှိုင်းကဆန်းမီး
ကပျိုတံးခခခခ ခင်းကရ၊ခုခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်းကျေး။
ပျုးတိမ်းကဆန်းမခင်းလင်းတိုင်၊ဝါးလိုခင်းလင် ပိင်း
လှမ်းတြးခခခခ ခါခင်းလှမ်းလင်း ကဆန်းဂွတ်းထိုင်
တင်းကဆန်းလေးလှမ်းယူ၊ တ၊သေ၊ကမ်၊ထာတ်၊
ခခခခ ဂျးခင်းကရ၊ခုခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်းကျေး။

၈

ပတိလိုလ်၊တြးကဆန်းမို့

- ၁ ကဆန်းဂူမ်၊လူမ်းလွင်းတင်း ဂျးကဆန်းဝါးမုးယဝ်
လှိုင်းခခခခလမ်း ဂုင်းမီးခုခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်းကဆန်း
ခင်းယူ၊ဂျးတီးဟံ၊ခွာပလင်၊ မူခေ့က၊ခုခေ့၊
၂ လင်းဂျးခိုဝ်မိုင်းဂင်ဂျာပ်ပုခေ့ ကဆန်းပီခေ့ ခေ့ကဆန်း
ဂိုတ်းဝါတ်းတြး ဂျးခင်းထ၊ခေ့တီးမုတ်းလင်၊
ကဆန်းဝါး သုမိုထိုင်လင်းလိတ်းလိတ်းကဆန်းကမ်၊
လှ်းဂူခင်းဂိုတ်းခေ့လး ပီခေ့ထ၊ဝါးတြးဂိုတ်းဝါတ်းခခခခ
၃ ကေး။ ခုခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်းပုဂ်လော့သေကမ်၊ဝါး
ခွမ်းပိုင်းကဆန်းခါခင်းပို ရှိးလံးပုဂ်လော့၊ယိလံတင်း
လံးခေ့လး ခုခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်းဂုင်းဂေ့ တမ်းလံး
မီးယိလံကဆန်းတမ်းလံးပုဂ်လော့၊ သေလှိုင်းသေပိုင်
၄ ခခခခကျေး။ ပေးမခင်းလင်းမီးယူ၊ဂျးခိုဝ်လိခေ့
မိုင်းခေ့လိုင် မခင်းလင်းကမ်၊ပီခေ့ယိတံပရေးဂျိမ်း။
လွင်းမခင်းလမ်း ခိုဝ်လိခေ့မိုင်းခေ့ ယင်းပေးမီး
ယိတံပရေးဂျိမ်းခခခခေ့၊ ကဆန်းသမ်းဂါပ်းခိုင်း
၅ တင်းပုဂ်လော့၊ လွမ်းခေ့လင်းပိင်းလှမ်းတြးခခခခ
ကျေး။ ယိတံပရေးဂျိမ်းလှိုင်းခခခခ ဂိုတ်းဝါတ်း
ကဆန်းလှမ်းသိုင်၊ကဆန်းတင်းပုင်၊ဂုင်းသံ၊လှိုင်း
တင်းကဆန်းမီးယူ၊ဂျးခိုဝ်ဂင်ဂျာပ်လှိုင်းခခခခ မိခင်း
လွမ်းခေ့လး၊ကဆန်း မုင်းသေ၊ လံးခါမ်၊ကပ်ပျုးတိမ်း
လင်း မိုဝ်းကဆန်းမခင်းလမ်းတမ်းခေ့၊ဂိုတ်းသုမိုထိုင်
လင်းခခခခလးဝါး- ဂိုတ်းသတီ ရှိးလံးခေ့၊ဂိုတ်း

- တင်းသိုင်တင်းလှိုင် လွမ်းခေ့လင်းပုင်၊ဂုင်းကဆန်းခခ
ပျုးမုးဂျးတီးမုးဂျးခိုဝ်လွမ်းခခခခေ့။ ဝါးခေ့လင်းခခ
၆ ခခခခကျေး။ လှိုင်းသေခခခခ ဂျးခေ့လင်းကဆန်းမခင်း
လင်းပီခေ့ဂူခင်းဂုင်းဂင်ပတိလိုလ်၊တြး ကဆန်းယိုင်
ခိမ်းမျာတ်း ကဆန်းခေ့၊ပုဂ်၊ခင်းဂတီလင်း ကဆန်း
ယိုင်ခိမ်းမျာတ်းတင်းလံးခခခခ မခင်းလင်းလံး
ကခွာင်ကရ၊တင်းကဆန်းဂိုတ်းဝါတ်း ကဆန်းယိုင်
၇ ခိမ်းမျာတ်းခခခခကျေး။ ပေးပတိလိုလ်၊တြး
ပထမခခခခကမ်၊မီးတီးကဆန်း တမ်းလံးတင်၊က
ပျိုတံးလိုင် ဂိုတ်းသင်ခေ့လး သမိုတ်းဂျာပ်တိလိုလ်၊
၈ တြးတုတ်ယထိုင်လင်းလှိုင်းခခခခ။ ထ၊ဝါးတြးတင်၊
ကပျိုတံးတီးခပ်ခေ့လးဝါးလမ်း- ခိုင်၊ဂ၊လှ၊ကဆန်း
ဂပ်တမ်းကပ်ပတိလိုလ်၊တြးကဆန်းမို့၊ ကဆန်းပီခေ့၊
ပိုင်းကဆန်းတင်းပတိလိုလ်၊တြးကဆန်းဂပ်၊ ကဆန်းပခေ့
မုးဂျးတီးပု၊မူခေ့၊ဂူခင်းမိဝ်းကီသရေ့လ ကိတ်းတင်း
ဂူခင်းမိဝ်းယုတ တင်းလံးခခခခ တမ်းဂွတ်းထိုင်မုး
၉ ယူ၊ကျေး။ ပတိလိုလ်၊တြးခခခခ ကမ်၊မိုခေ့ဂခေ့
တင်းပတိလိုလ်၊တြး ကဆန်းပခေ့မုးဂျးတီးပု၊မူခေ့၊
ခပ် မိုဝ်းကဆန်းဂပ်တံတုတ်လင်ကပ်မိုဝ်းခပ် ကွမ်း၊သေ
ဂျးခင်း မိုင်းကျေး၊ဂိုတ်း မုးခခခခ။ ခပ်ကမ်၊ဂိုတ်း
လွမ်းပတိလိုလ်၊တြး ကဆန်းဂပ်ပခေ့မိုဝ်းကွမ်းတင်း
ခခခခလး ဂပ်ကျေးကမ်၊လှမ်းကမ်၊တုလ်းခပ်ခေ့လး
၁၀ ယူ၊ကျေး။ ပတိလိုလ်၊တြး ကဆန်းဂပ်တမ်းပခေ့
တီးဂူခင်းမိဝ်းကီသရေ့လ မိုဝ်းခိုင်၊ဂ၊လှ၊လှမ်းလိုခင်း
ခခခခလမ်း- ဂပ်ထ၊ဝါးတြး တမ်းကပ်ပိင်းလှမ်း
တြးဂပ်သွင်းသွ်၊ဂျးခင်းပိုလိုလ်၊ခပ်ကျေး။ တမ်း
၁၁ တိမ်းသွ်၊ဂိုတ်းဂျးခိုဝ်ဂူဝ်လှိုင်းခခခခကျေး။ ဂပ်တမ်းပီခေ့
တြးခပ်ကျေး။ ခပ်ကျေးတမ်းပီခေ့ဂူခင်းဂပ်ကျေး။
ခပ်ခခခခ မိဝ်းလှိုင်းခိုင်းဂခေ့ပီးခခခခ ခေ့ခိုင်
ခေ့လးကျေးခိုင် တမ်းကမ်၊လှိုင်း၊သင်၊သွခေ့ဂခေ့ဝါး
ဂူလမ်းထ၊ဝါးတြးတု၊ ဝါးခေ့လင်းခခခခ။ လွင်း
မခင်းလမ်း၊ ခပ်ဂျးမီးတင်းသိုင်တင်းလှိုင် လှိုင်း
ကျေးကဆန်းလိပ်သေပိုခေ့၊ တေးထိုင်ဂွတ်းကျေးကဆန်း
၁၂ သွ်၊သေပိုခေ့ခခခခ တမ်းဂူဂပ်ယူ၊ကျေး။ လွင်းမခင်း
လမ်း ဂပ်တမ်းယိုခေ့ခါမ်၊ကပျိုတံးခပ်ကျေး။ ဂပ်
တမ်းကမ်၊မတ်းကမ်၊တွင်း တင်းကဆန်းခပ်ခေ့တမ်း
ပိုင်းပုခေ့လှိုင်းတင်းလံးခခခခ။ ဝါးခေ့၊ ထ၊ဝါးတြး
၁၃ ပီခေ့လင်းမီးကမိဝ်ကျေး။ ခင်းလွင်းကဆန်းမခင်းလင်း
ဝါး ပတိလိုလ်၊တြးကဆန်းမို့၊ ဝါးခေ့လင်းခခခခ။
မခင်းလင်းရှိး ပတိလိုလ်၊တြးပထမခခခခဂပ်၊ဂျ၊
ကျေး။ လွင်းတင်းကဆန်းသုတ်းယွမ်းခေ့လးဂပ်၊ဂျ၊
ခခခခ လမ်းတမ်းဂွတ်းထိုင်တင်းကဆန်းဂိုတ်းလံးကျေး။

၉

တောင်းပုဂ္ဂိုလ်

- ၁ ခခင်းခိုင်းလမ်း၊ ပတိလိုလ်၊တြေးပထမခခင်းလမ်း၊ သီင်၊ဂခင်းတင်း တောင်းကခင်းလီ၊ယာင်၊ပုံလွင်း၊တောင်း ကခင်းဂိုတင်းဝါတင်း၊ ကိုက်၊တင်း ထူး၊ခေးတီးမူတင်း
- ၂ လာင်၊လေးဂီ၊ကျေး။ ပီခင်းလိုဝ်ခင်း၊ဂိုဝ်ဝါးခင်းလမ်း သုမ့်ထိုင်လင်းပထမ ကခင်းလံးဂိုဝ်ဂိုက်၊လိုဝ်၊ တီး ကခင်းမူတင်းလာင်၊ခခင်း လံးခမးပုံမီးယူ၊ခလး ပူး လူလ်းဂခင်းတင်းခူင်၊တီးတံးနံး။ ခူင်၊တီးဂိုခင်းခင်း
- ၃ မုခင်းဗဟံ၊ခေးလင်းကျေး။ ဗဟံ၊တင်းခင်းဗေးဂင်း တုတိယခခင်း မီးသုမ့်ထိုင်လင်းကခင်းလံးဂိုဝ်ဂိုက်၊ လိုဝ်၊ တီးကခင်းမူတင်းလာင်၊သေပိုခင်းခခင်းကျေး။
- ၄ ဂျေးခင်းသုမ့်ထိုင်လင်းခခင်း မီးပါခင်းခင်းတင်းတိုက်၊ ပတိလိုလ်၊တြေး ကခင်းကခင်းခမ်း၊ဂျေး၊ပုံခခင်း
- ၅ ကျေး။ ခင်းတိုက်၊ခခင်း မီးမေးခမ်း ကခင်းကခင်း မခင်း၊ခေးသု၊ပုံ ကိုက်၊တင်းခူခင်းတင် ကျေး၊ဂျေး၊ ကခင်းကခင်း၊တုမ့်၊မုဂ်၊ တင်းခီပီးမာဂ်၊ဂိုခင်း ကခင်းပတိ လိုလ်၊တြေးတီမင်းသု၊ပုံ၊ လိုဝ်ခခင်းကျေး။ ဂျေးခိုဝ် တိုက်၊ခခင်း မီးခေး၊ဂျေးခင်း၊ကခင်းမူခင်းပု၊ခေး၊ခခင်း မုင်းဂူမ့်၊ပလာင်၊ တီးကခင်းခေး၊ကပျိုတင်းခခင်းယူ၊ ကျေး။ လွင်းတင်းလိုဝ်ခခင်းလိုင် တေးလီဝ်ခခင်း
- ၆ ကခင်း၊လောင်းလတ်၊တီမ့်တီမ့်ထူး၊ထူး၊မိုဝ်၊ကခင်း လွင်း၊တင်းတင်းသီင်၊တင်းလူင်လိုဝ်ခခင်း ခမးပုံ ဂိုခင်းပုံယဝ်ခခင်းလိုင် ယိတ်ပရေးဂိုက်၊တင်းလံးလံး၊ ခင်းဂျေးခင်းသုမ့်ထိုင်လင်းပထမခခင်း သေခလး
- ၇ ဂိုတင်းဝါတင်းယူ၊သေ၊သေ၊ကျေး။ ဂျေးခင်းသုမ့်ထိုင် လင်းတုတိယ ခခင်းလမ်း ခုခင်းယိတ်ပရေးဂိုက်၊ ပူးလီဝ်ဂူလ်းလံးပူးကခင်း လိုဝ်၊ကခင်းတင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ ပုခင်းကပျိုတင်း၊တုဝ်လင်းဂဝ်၊ ကိုက်၊တင်းကပျိုတင်း ဂူခင်းတင်းလံးခခင်းသေယဝ် ယေးပီးလံးခင်းယေး
- ၈ ပွန်းဂူလ်းကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်၊ လွင်းတင်းခခင်းခလး၊ ဝိလိုလ်၊မူတင်းလာင်၊လင်း ခခင်းပူးလွင်းကခင်းဝါး လူဝ်၊ကခင်းသုမ့်ထိုင်လင်းပထမ ယင်းခတ၊ယူ၊ခခင်း သီခင်းတင်းကခင်းဂျေး၊လူးထူး၊ခေး တီးကခင်းမူတင်း လာင်၊ခခင်း ကခင်းပုံ၊ဗုလ်၊ခခင်းကျေး။
- ၉ သုမ့်ထိုင်လင်းခခင်းလမ်း ပီခင်းပုင်၊ပမာ၊ခိုင်၊ဂျေး၊လျှ မိုဝ်၊လီဝ်ခခင်းကျေး။ ပီခင်းခိုင်၊ဂျေး၊လျှကခင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ ခိုင်းတင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ ကိုက်၊တင်းယိတ်တင်းလံး ကခင်း ကခင်း၊ပခင်းကပျိုတင်းတင်းကခင်းလေးလုမ့်၊ ဂျေးတီး
- ၁၀ ကျေးကခင်းဂိုတင်းဝါတင်း၊တြေးခခင်းလံးခလး၊ ပီခင်းတင်း ဂိုခင်းတင်းခူဝ်၊ ကိုက်၊တင်းတင်းကခင်းသုဂ်သံ၊ လွမ်း ခင်း၊ဂူပတ၊ ကခင်းလာင်၊သီင်၊ဂခင်းတင်းတုဝ်ခင်း

ခခင်းဂူလ်းကျေး။ ခိုင်၊ဂျေး၊လျှခခင်း တင်းခတ၊ယူ၊ တေး၊လိုင် ခိုင်၊ကခင်းဂိုတင်းပီခင်းကခင်းမ့်၊ခခင်းကျေး။

လင်းခရိလ်

ပီခင်းတောင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ထူး၊ဝရူ

- ၁၁ တေးလီဝ်ခခင်း လင်းခရိလ် ကခင်းပီခင်းခုခင်းယိတ် ပရေးဂိုက်၊ ကခင်းမီးကပျိုလ်းမင်၊ဂလး၊ ကခင်းလံး ဂျေးတီးသုမ့်ထိုင်လင်း ကခင်းယင်းခီခင်းမျှတ်၊ခေး၊ ကခင်းကခင်း၊ကခင်းမိုဝ်ခင်းဂိုတင်း၊ ကခင်းကခင်း၊လာင်၊
- ၁၂ သီင်၊ဂခင်းတင်းလေးဂထာတင်းခခင်းခခင်း၊ လံးခခင်း၊ ဂျေးလူးတင်းကခင်းထုတ်၊ကခင်း ထူး၊ဝရူသေခလး ကခင်း၊ကခင်း လိုဝ်၊ပေးလိုဝ်၊ဂူခင်း၊တင်းလံးခလး ကခင်းလိုဝ်၊တုဝ်လင်းဂဝ်၊သေယဝ် ခင်းဂျေးခင်းထူး၊ ခေးတီးကခင်းမူတင်းလာင်၊ခခင်း ပွန်းလီဝ်ဂူလ်းခလး
- ၁၃ ဂျေးပီခင်းထူး၊ဝရူကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ပေး လိုဝ်၊ပေးလိုဝ်၊ဂူခင်း ကိုက်၊တင်း တင်းပူဝ်ခမးခခင်း၊ တင်းလံး ကခင်းဗီတင်းသု၊ဂျေးခိုဝ်ခင်းလိုဝ်ခင်းကခင်းမီး တင်းကခင်းဂူခင်းကခင်းဂိုက်၊ခခင်း တင်းခခင်း၊ဂိုတင်းဂျေး
- ၁၄ တုဝ်ခင်းခင်းမူတင်းလာင်၊လံးလိုင် လိုဝ်၊လင်းခရိလ် ကခင်းဂခင်းလွင်းတင်းကပျိုတင်း၊ ကခင်းလူ၊တခင်း ပုဂ္ဂိုလ်၊ဂျေးတီး၊တြေးပီခင်းလင်း လွမ်းလူလ်းထူး၊ ဝရူဝိလိုလ်၊လင်းခခင်း ယင်းခီခင်းတင်းခခင်း၊လံး ဂိုတင်းဂျေးသုလံးခပ၊ပီတင်းဂခင်းတင်းဂျေး၊ ကခင်း လာင်၊သီင်၊ဂခင်းတင်းတင်းတံးခလး ဂျေးလိုကခင်းဂူ၊ တုဝ်လင်းဂဝ်၊ခခင်း လံးခခင်းသုခလး ဂိုတင်းဂျေးသုလံး ဂိုတင်းဝါတင်း၊တြေးပီခင်းလင်း ကခင်းကခင်းလံးလံးယူ၊ ခခင်း ကခင်းလံး၊ဂိုဝ်။

တောင်းကခင်းဂိုတင်းဂျေး

ပတိလိုလ်၊တြေးကခင်းမ့်၊တီမ့်ထူး

- ၁၅ ဂွမ်းဂျေးခင်းခလး၊ မခင်းလင်း၊ ပီခင်းဂူခင်းလင်း၊ဂခင်းပတိ လိုလ်၊တြေးကခင်းမ့်၊ ကခင်းဂျေးခင်းလိုဝ်ခင်းကခင်းမခင်း လင်းဂူခင်းကခင်းခခင်း လံးခခင်း၊ကမူလ်၊ထူး၊ဝရူကခင်း ခိုင်၊တခင်း၊ဂခင်းတင်းဂတီလင်းခခင်းကျေး။ လွင်း မခင်းလမ်း မခင်းလင်းခခင်း၊တင်းတံး ဂျေးလံးထုတ်၊ ကခင်းကပျိုတင်းကခင်းဗီတင်းပိုင်း ခင်းပါခင်းပတိလိုလ်၊
- ၁၆ တြေးပထမခခင်းကျေး။ ခင်း၊ဂိုဝ်တင်းကခင်းချိုက်၊ လိုဝ်၊တင်းတံးခခင်းတင်းမီးကပျိုလ်းလိုင် ကျေးကခင်း
- ၁၇ ချိုက်၊လိုဝ်ခခင်း မခင်းတင်းလံးတံးယူ၊ကျေး။ ဝံး သေကျေးကခင်းဂိုတင်းချိုက်၊လိုဝ်၊တင်းတံးခခင်း တံး ယဝ်လင်း၊ လိုဝ်၊ခခင်းတင်းမီးကပျိုလ်းကျေး။ ခင်း မိုဝ်၊ကခင်း ကျေးကခင်းချိုက်၊လိုဝ်၊ခခင်းယင်းကခင်းလံး လိုဝ်၊ခခင်းလိုဝ်၊ခခင်း ကခင်းပုံ၊မီးကပျိုလ်းလူး
- ၁၈ လူး။ ပိုဝ်၊ခခင်းခလး၊ ပတိလိုလ်၊တြေးပထမခခင်း

- ၁၉ ပေးယောင်းကမ်း၊ ပျားလိုက်တံးလိုင်ကမ်း၊ စတ၊။ မှဝ်းသေ၊ ကပ်ပိင်းလျာပံးကုတ်ပျားခွဲးတြးလဝ်းခေခေ ဂျေး လာတ်တီးဂုတ်ခင်းတင်းသိင်္ဂးတင်းလူင် ယဝ်လင်၊ ကပ် လိုက်တံးဂုတ်ခေ၊ လိုက်တံးပေ၊ ခေမံ၊ ခုခေသုဝ်းကခေ ကပ်ယွမ်လိုင်၊ ယွတ်းမိုက်တံးလုပ်၊ နီတံးသွံ၊ ဂျမ်း လိတ်၊ ကိတ်၊ တင်းဂုတ်ခင်းတင်းသိင်္ဂးတင်းလူင်ခေ၊
- ၂၀ ဝျး၊- လိုက်တံးခေလမ်း ပီခေလိုက်တံးပတ်လိုက်၊ ကခေ ဩဒြးပီခေလဝ်း သင်၊ လာတ်၊ ဝိုတ်၊ မိုက်ခေခေကျေး၊
- ၂၁ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ သုမံထိုင်လဝ်း ကိတ်၊ တင်းခိုင်၊ ပိုင်ကခေဂိုတ်တံးတြးလိုင်ခေခေကျေး၊ မခင်းလံး ကပ်တင်းလိုက်တံးနီတံးသွံ၊ မိုက်ခေခေခေကျေး။
- ၂၂ ဂျးခေင်၊ ကခေပိင်းလျာပံးတြးမီးခေခေ ကပ်တင်း လိုက်တံးသေခေ၊ ဂိုတ်တံးဂျးလွင်၊ တင်းဂျးမီးတင်း သိင်္ဂးတင်းလူင်မိုက်တံးသွံကျေး။ ယင်းကမ်း၊ သွမ်း လေး၊ လိုက်တံးခေ၊ ကမ်း၊ မီးတင်းကခေပွံ၊ လွတ်၊ ကပျိုတ်၊ လံး။

လဝ်းခရိတ်

ပီခေတင်းပုဂ်လေးတီးသုတ်

- ၂၃ ဂွမ်းဂျးခေခေ၊ လိုင်ခေင်၊ ကခေ ပုင်၊ ဂှာင်းခိုင်၊ ပိုင် ဂင်ဂှာပ်တင်းလံ၊ လံးခပ်သွံ လူလ်းတင်းကခေ ပုဂ်လေး၊ ခေခေ ယိုင်၊ ခိခေခေတင်းလံးကပ် တင်း ပုဂ်လေး၊ ကခေယိုင်၊ ခိခေခေကျေး၊ ခေခေ ဂျးခိုင်၊
- ၂၄ ပိုင်ဂင်ဂှာပ်တင်းလံ၊ ခပ်သွံကျေး။ ခေင်၊ ခေခေခေ၊ လဝ်းခရိတ် ယင်းကမ်း၊ ခပ်ဂျးခေထု၊ ခေတီးမိုက် လိုင်၊ ကခေကပ်မိုက်ဂုတ်ခေဂိုတ်တံး ကခေပီခေပုင်၊ ဂှာင်း ခေခေဂုတ်ခေခေ၊ တူပ်မခေလဝ်း၊ ခပ်ဂျးခေဂင် ဂှာပ် ဂျးလံးခေပျးတူပ်လဝ်းဂပ်၊ ပုခေဂုတ် ဂျးတီး နေ၊ ခေတြးပီခေလဝ်း၊ တေးလိုင်ခေခေယဝ်။
- ၂၅ ခွဲးဝျးခေခေသေကျေး၊ မခင်းလဝ်းကမ်း၊ လုပ်၊ ပုဂ် လေး၊ တူပ်လဝ်းဂပ်၊ ခိုင်၊ ခိုင်၊ ယွံးယွံး မိုက်ခေခေခေ၊ ခုခေယိတ်ပေဂျးဂိုက်ခေ ကပ်တင်းလိုက်တံးပိုခေခေ၊ ခပ်ဂျးခေထု၊ ခေတီးမိုက်လိုင်၊ ဂျးပီးဂျးပီးခေခေ။
- ၂၆ ပေးတမ်းလံးပုဂ်လေးလိုင်ခေင်၊ ခေခေလိုင် လူ လိမ်မိုက်ခေခေ၊ နေ၊ လူ၊ နေတေ၊ ခေခေ မခင်းလဝ်းတမ်း လံးခမ်၊ တင်းတံးခိုင်ခိုင်ယွံးယွံးကျေး။ တေး လိုင်ခေခေခေ ခွဲးဂပ်၊ ဂျးလူ၊ တီးသုတ်ခေ မခင်း လဝ်းပေး၊ မျး ဂျးလံးခေပေ၊ နီတံးပီတံးကပျိုတ်၊ တင်း လံ၊ ခွဲးတင်းကခေကပ်တူပ်လဝ်းဂပ်၊ ပုဂ်လေး၊
- ၂၇ ပွမ်းလိုင်ဂုတ်ခေခေကျေး။ လိုင်ခေင်၊ ကခေ ဂုတ်ခေ လောင်းတံးပွမ်းလိုင်ဂုတ်ခေခေ၊ ဂမ်းလိုခေ လံးခမ်၊
- ၂၈ တင်းကခေမခင်းလဝ်းလီ၊ ယိုင်၊ တြးခေခေ။ လဝ်း ခရိတ် ပုဂ်လေး၊ တူပ်လဝ်းဂပ်၊ ဂျးလံးခမ်၊ ကပ်က ပျိုတ်၊ ဂုတ်ခေခေခေခေ ပွမ်းလိုင်ဂုတ်ခေသေယဝ်။

ဂမ်းလိုခေခေ တမ်းပေး၊ မျးပွမ်းတူတ်ယ ကမ်းလိုင်၊ ဝျးတမ်းလံးမေးခမ်၊ ပုခေကျေး၊ ယိုင်ခေခေ၊ တမ်း ကပ်တင်းခေ၊ ခွဲးတံးပခေတီး၊ ခပ်လိုက်တံးကခေမုင်၊ ထေး မွင်းထေးမခင်းလဝ်းခေခေကျေး။

၁၀

- ၁ ခခေခေခေခေခေ၊ ဂွမ်းပိုင်၊ ပိင်းလျာပံးတြးကမ်း၊ ခခေခေ ပုင်၊ ဂှာင်းကခေကပျိုတ်မင်၊ ဂလျး၊ ကခေ တမ်းပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ သေချု၊ လီ၊ ခမ်း ခေ၊ ခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လံးကပ်ယိတ်ပုဂ် လေး၊ ဂျးပီးဂျးပီးသေကျေး၊ ကမ်း၊ ဂျးခပ်လိုက်တံးကခေ သုတ်လဝ်းသုတ်လေးဂျးတီးမခင်းလဝ်းခေခေ လံး ခေတေ၊ ယူ၊ ဂျးခေ တင်းကခေလေးလမ်း၊ ခေခေလံး။
- ၂ ပေးဂျးခေတေ၊ ယူ၊ လံးလိုင် ဂမ်းလိုခေခေ ခပ်တမ်းကမ်း၊ လုပ်၊ ပုဂ်လေး၊ ယိုင်၊ ယဝ်။ ပေးခပ်လိုက်တံးကခေဂိုတ် တံးခေခေ လံးဂုတ်ခေထိုင်တင်းကခေမိုက်သွံပွမ်း ခိုင်၊ ယဝ်လိုင် ဂမ်းလိုခေခေ ခပ်တမ်းကမ်း၊ မီး လွင်၊ ကခေတမ်းလံးသင်၊ ဂုတ်ခေ၊ ဂျးတြး သေကိတ်ယဝ်။
- ၃ ဂုတ်ခေဂျး ခွဲးလွင်၊ ကခေပုဂ်လေး၊ ယိုင်ခေခေ ပီခေ တင်းကခေဂိုတ်ခေဂျးခေလိုင် လံးခေခေထုလဝ်းကပျိုတ်၊
- ၄ ယူ၊ ဂျးပီးကျေး။ လွင်၊ မခင်းလမ်း၊ လိုက်တံးဂုတ်၊ လိုက်တံးပေ၊ လိုက်ခေခေကမ်း၊ ကပ်ကပျိုတ်၊ မိုက်ခေခေ၊
- ၅ လံး။ ပိုင်၊ ခေခေခေ၊ လဝ်းခရိတ် မိုက်ခေခေကျေး၊ မျး ခွဲးလေး၊ ဂျးခေခေခေ လာတ်ခေခေဝျး၊- ကွမ်း ဩဒြးပီခေလဝ်း၊ လဝ်းဂုတ်ခေခေ၊ မီးကလုပ်၊ ခွဲးလံး ယိတ် ခိုင်၊ ပိုင်တင်းပုဂ်လေး၊ တင်းလံ၊ တီးခေယဝ်။
- ၆ ဂုတ်ခေဂျး လဝ်းဂုတ်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝျး၊ တီးခေယဝ်။ ပိုင်၊ ကခေလဝ်းဂုတ် ကမ်း၊ ထုဂ်၊ လိုင် ဂျိုက်ခေခေယိုင်လိုင်ကခေတုတ်၊ နေ၊ ကိတ်၊ တင်းယိုင် ကခေခေ၊ ကပျိုတ်၊ တင်းလံ၊ ခေခေခေခေ ဂပ်ခေဂုတ် တင်းကပ် မိခေခေလွမ်းဂျးခေင်၊ ကခေကပ်လွင်၊ ဂပ်ခေ၊
- ၇ တီးခေယဝ်။ ဂျးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေခေခေ၊ ဝျး၊- ဂပ်ခေတမ်းဂျး၊ ဂျးလံးဂိုတ်ခေခေကလုပ်၊ လဝ်းဂုတ် တီးခေကျေး။ ဝျးခေင်၊ ခေခေခေယဝ်တီးခေ၊ ဝျး
- ၈ ခေင်၊ ခေကျေး။ လဝ်းခရိတ် ကပ်လွင်၊ ဝတ်တံးကခေ တမ်းလံးဂိုတ်ခေ လွမ်းခေင်၊ ပိင်းလျာပံးတြးခေခေသေ ခေ၊ လာတ်၊ ဝိုက်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လဝ်းဂုတ် ကမ်း၊ မီးကလုပ်၊ ကမ်း၊ ခွဲးလံး ကမ်း၊ ထုဂ်၊ လိုင်ဂျိုက်ခေခေ ယိုင် တင်း ခိုင်၊ ပုဂ်လေး၊ တင်းလံ၊ ကိတ်၊ တင်း ယိုင်လိုင်ကခေတုတ်၊ နေ၊ ယိုင်ကခေခေ၊ ကပျိုတ်၊
- ၉ တင်းလံ၊ ခေခေခေခေခေ၊ ဝျးခေင်၊ ခေသေယဝ်။ လံး သမ် ခွဲးလွင်၊ ကခေမခင်းလဝ်းလဝ်းလာတ်ခေ ဝျး၊- ကွမ်းတြးပီခေလဝ်း၊ ဂပ်ခေတမ်းဂျး၊ ဂျးလံး

၁၀ ဂြိုဟ်းလွှမ်းကလူဝှံ၊လဝ်းဂှ်ဝ်းတီးချးကျေး၊ ဝါးခင်၊
 ခင်ခင်၊ မခင်းလဝ်း၊ ပေ၊ပီတ်းဝါတ်းပထမခင်
 ၁၁ ခလးဂှ်းဝါတ်းတုတ်ယခင်လံးခတ၊ကျေး။ မိခင်း
 ဂြိုဟ်းခင်၊ကလူဝှံ၊လဝ်းခခင်ခလး၊ ဂှ်းဂှ်းဂှ်းထိုင်
 တာင်းကခင်မူတ်းလောင်၊ ဂှ်းပိုင်တောင်းကခင်ပုဂ်
 ၁၂ ဂေ၊တူဝ်ခင်း လဝ်းယေ၊သု ပွဂ်းလိဝ်ဂုလ်းခခင်
 ၁၃ ကျေး။ ယိတ်ပရေးဂှ်း၊ ဂှ်းပုဂ်းလံးလုဂ်းယု၊ခလး၊
 ဂြိုဟ်းဝါတ်းဂှ်းဝခင်း၊ လံးပုဂ်းလေ၊ယိတ် ကခင်ကခင်၊
 ဇေ၊ကပျိုတ်းလံးခခင် နိုဝ်းခိုဝ်းယုးယု၊ကျေး။
 ၁၄ လဝ်းခခင်လဝ်း လုဂ်းလိဝ်ခိုဝ်းကခင်ပုဂ်လေ၊ယိတ်
 ကခင်ခိုင်၊ ကခင်ဂှ်းလံးခခင်၊ကပျိုတ်းခခင်ယဝ်
 ၁၅ ခခင်ခလး၊ မခင်းလဝ်းခင်းယု၊ဂှ်းတီးခခင်၊ခါ၊ခါ၊
 ၁၆ ပီခင်လဝ်းကျေး။ မခင်းလဝ်းပွဲထုးယု၊ တေ၊ထိုင်
 ဂှ်းဂှ်းဂှ်း၊သု၊တင်းလံ၊ လံးခခင်၊တာင်းကခင်ချးပုံ
 ၁၇ ဂှ်းလံးပီခင် တီးတိုင်၊တိခင်မခင်းလဝ်းခခင်ကျေး။
 ၁၈ လွင်းမခင်းလဝ်း မခင်းလဝ်းကပ်တင်းတာင်းကခင်ပုဂ်
 ၁၉ လေ၊ပွဂ်းလိဝ်ဂုလ်းခခင်ခလး၊ ဂြိုဟ်းဂှ်းခပ်လိုင်
 ကခင်မူတ်းလောင်၊ခခင် လံးကဂျုဂ်းတာင်းကခင်
 ၂၀ လေးလုမ်၊ထု၊ဝရ၊ကျေး။ ခင်၊ခခင်ခလး၊ ခင်း
 ၂၁ လွင်းကခင်ဝိလိုလ်၊မူတ်းလောင်၊လဝ်း၊ ပခင်သခင်း၊
 ၂၂ သေ၊ဂှ်းတီးဂှ်းခခင်လဝ်း၊- ပတိလိုလ်၊တြေး
 ကခင် ဂပ်တင်းပခင်တီးခပ် မိုဝ်းခိုင်၊ဂှ်းလု၊ ဂမ်း
 လိုခင်းခခင်လဝ်း ဂပ်ထု၊ဝရ၊တြေး တဂ်းကပ်ပိုင်
 ၂၃ ဂျပ်းတြေးဂပ် သုင်းသု၊ဂှ်းခင်းဝိလိုလ်၊ခပ်ကျေး။
 ၂၄ တဂ်းတိမ်းသု၊ပုဂ်းခိုင်ဂှ်းခပ်ကျေး၊ ဝါးခင်၊ခခင်
 ပုံကခင်တာင်းသေယဝ်၊ လံးသမ့် မီးကမိင်ဝါး၊-
 ၂၅ ဂပ်တင်းကခင်၊မတ်းတွင်းပုံ တာင်းကခင်ခပ်ခင်း
 ပိုင်၊ပုဂ်းလိုင်မားတင်းလံ၊ခခင်၊ ဝါးခင်၊ခခင်ကျေး။
 ၂၆ ပေးမီးတာင်းကခင်ပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်းယဝ်လိုင် ဂမ်း
 လိုခင်း လွင်းကခင်တဂ်းလံးဂြိုဟ်းတာင်းပုဂ်လေ၊
 ကခင်တဂ်းပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်းခခင် ကခင်၊မီးယဝ်။

ဂြိုဟ်းယုမ်၊မတ်းမခင်းခိုင်၊

၂၇ ပိုင်ခခင်ခလး၊ ပီးခင်းခပ်ကျိုလ်း၊ ဂှ်းပိုင်၊ဂှ်းဂှ်း
 လိုင်၊ လဝ်းယေ၊သု ခလး၊ မီးကခင်ကခင်လွမ်းခင်း
 ၂၈ သီခင်းတာင်းကခင်မို့၊ ကခင်မီးကသခင်း၊ ကခင်
 မခင်းလဝ်းပွင်ဂြိုဟ်းပွင်ခမးပုဂ်ခလး၊ လွတ်းပွင်၊ဇေ၊
 ၂၉ ဂင်း၊ ကခင်ပီခင်တူဝ်ခင်းမခင်းလဝ်းခခင်ခါ၊ခခင်၊
 ဂှ်းခင်းလု၊ ဂှ်းခင်းထု၊ခေ၊တီးမူတ်းလောင်၊ ဂှ်း၊
 ၃၀ တင်း ဂှ်းပိုင်၊ကခင်မီးခခင်ယိတ်ပရေးဂှ်း၊ကခင်
 ကပျိုတ်းခခင်းတြေးပီခင်လဝ်းယု၊ခလး၊ ဂှ်းမီးသဇေ၊
 ၃၁ ကခင်တိမ်ပုံတင်းသီတ်းလု၊ခလး၊ ခတ၊ယု၊ခင်း
 တာင်းကခင်ယုမ်၊မတ်း၊ ကခင်ဂင်းလွတ်းတင်းပီဝိ
 ၃၂ ဂိဂ်းသု၊ယု၊သေခလး၊ ခခင်၊တာင်းကခင်ကပ်လိုင်၊

၂၂ နီတ်းသု၊ ဂှ်းလံးဂင်းလွတ်းတင်းသင်၊ဂုလ်း၊ဂှ်း
 ၂၃ တြေး ဂှ်း၊တင်း တာင်းကခင်ကပ်ခခင်ကခင်သုလီ
 သုဂ်းပွတ်းတူဝ်ဂှ်းယု၊ဂှ်းသေယဝ် ခင်းသုတ်လဝ်း
 ၂၄ သုတ်လု၊ဂှ်းတီးလဝ်းခခင်တြေး။ ဂှ်းပိုင်၊ကပ်
 လွင်းတာင်းကခင်မုင်းထု၊ခင်းထု၊ခခင်သေယဝ်
 ၂၅ ယင်းကခင်၊ခါ၊ကခင်၊ပုတ်း၊ ကခင်၊သုတ်းကခင်၊ယွမ်း
 ခလး၊ ခတ၊ယု၊တြေး။
 ၂၆ လွင်းမခင်းလဝ်း လဝ်းကခင်ပုံတီးခခင် တိမ်ပုံ
 တင်းသီတ်းလု၊ယု၊ကျေး။ လိုင်သေခခင် ဂေ၊
 ၂၇ ခိုင်၊ခလး၊ကျေးခိုင်၊ ခင်းလု၊လု၊လု၊ခခင်ခလး၊ ဂှ်း
 ကပ်ကခင်၊ ကခင်တဂ်းလံးတိုဂ်းယုင်းခခင်၊ ဂှ်းလံး
 မီးလိုင်မိတ်းတြေး၊ ဂှ်း၊တင်း ဂှ်းလံးဂမ်းဂျိုင်တာင်းဂမ်း
 ၂၈ တာင်းဂျိုင် ကခင်လီကခင်ခခင်းတြေး။
 ၂၉ လွမ်းဂှ်းခင်း၊ကခင် မီးထုင်းလဝ်း၊ဂုခင်းဂမ်း၊ခင်း
 ခခင် ယု၊ပေခဝ်းပီတ်းလွင်းတာင်းကခင် ခင်၊
 ၃၀ ခခင်ခခင်လု၊ကခင်တုမ်ခခင်ခခင်ခလး၊ ကျေးခိုင်၊ခလး၊
 ကျေးခိုင်၊ တိုဂ်းယုင်းပခင်ဂှ်းဂခင်တြေး။ ပိုင်၊ကခင်
 ထွတ်းလု၊ခင်းခိုင်၊ဂှ်းလု၊ လပ်တင်းဂှ်းမားခခင်
 ၃၁ ခလး၊ ယိုင်၊ခခင်ခင်းခင်းလု၊တြေး။ ပေးဂှ်းဂှ်းလိုင်၊
 သမ်း၊မား၊တြေးယဝ်သေယဝ် သမ့်လွမ်းကလူဝှံ၊တူဝ်
 ၃၂ လဝ်းဂပ်၊သေခလး၊ ခခင်းခင်းပိုင်၊ထိုင်၊လိုင်၊ ဂမ်း
 လိုခင်း ယိတ်ကခင်တဂ်းပုဂ်လေ၊ဂှ်း၊ဇေ၊ကပျိုတ်း
 ၃၃ ခခင်ကခင်၊ဂိုတ်းကခင်၊ဂျိုင်၊သင်ယဝ်ခလး၊ မီးလွင်း
 ကခင်တဂ်းလံးလီဂှ်းလီခဂေ၊လုလိုင် ကခင်
 ၃၄ တဂ်းလံးခခင်၊ တာင်းကခင်လီ၊ယိုင်၊ပခင်တခင်၊
 ဂှ်း၊တင်း တဂ်းလံးခခင်၊တာင်းကခင်ခင်းလု၊လဝ်း
 ၃၅ တုတ်း၊ယု၊ပီတ်း၊ ခပ်လိုင်၊ကခင်ဂှ်းခင်းခခင်
 ၃၆ ကျေး။ ကျေးကခင်ခေ၊ပီတ်း၊တြေး မုင်းသေ၊ ခခင်
 ပေးမီးဂှ်းခခင်၊သခင်းသေ၊ သွင်ကျေးသခင်ကျေးလိုင်
 ၃၇ ယင်းကခင်၊လံးခခင်၊တာင်းကခင်ကိတ်းလု၊ခလး၊ တဂ်း
 ၃၈ လံးတံကျေး။ ကျေးကခင် ကပ်တိခင်ယိုင်၊ခခင်းလု၊
 ၃၉ ခခင်းပီခင်လဝ်းယု၊ သေသွမ်းဂှ်းခိုင်လိုင်၊ပတိ
 လိုင်၊တြေးလဝ်း ကခင်ဂှ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊မူတ်းလောင်၊
 ၄၀ ခခင်ခလး၊ ဂြိုဟ်းကခင်၊ခပ်ကခင်၊ခခင်းတီးဝိလိုလ်၊
 မူတ်းလောင်၊လဝ်း ကခင်လိုင်ပခင်သု၊ကျေးလု၊ယု၊
 ၄၁ ခခင် တဂ်းလံးခခင်၊တခင်၊ယု၊လုလိုင်ကျေး။
 ၄၂ ထာခင်၊ဂှ်း။ ဂှ်းဂှ်းလဝ်းကခင်မီးကခင်ဝါး၊- ပီခင်
 ခိုင်၊ကခင်တဂ်းတွပ်၊တိခင်းပခင် လွမ်းခင်း၊ကခင်
 ၄၃ ကပျိုတ်းမီးခခင်ကျေး။ကပ်တင်းတွပ်၊တိခင်းကျေး။
 ၄၄ သမ့်ဝါးထိုင်၊- ထု၊ဝရ၊တြေးတဂ်းလီ၊ယိုင်၊တြေး
 ၄၅ ဂှ်းမခင်းလဝ်းတင်းလံ၊ကျေး။ ကခင်ဝါးခခင်
 ၄၆ ကျေး။ တာင်းကခင်တူဝ်းဂှ်းခင်းမိုဝ်းတြေးပီခင်
 ၄၇ လဝ်းကခင်ကသခင်းလိပ်းယု၊ခလး၊ လီ၊ယိုင်၊ခခင်
 ၄၈ ပီခင်ကခင်လီဂှ်းလီခဂေ၊လုလိုင်ကျေး။ ခင်းလု

လုံးခံးလှူထုပ်ခိုင်၊ဂျ၊လှူခွဲကွမ် ကမ်သုလုံးဂုပ်
 ၃၃ ကပ်ကမ်လီင်ခေခေခေလု၊ သုလုဂ်းခမ်၊တုဂ်ခေ၊
 ဂုလု၊တခေ၊ကမ်ယု၊ခေ၊ ကမ်သေသွခေခေခေ၊
 လာဂ်းငီခေခေခေ၊ခေ၊ခေ၊ခေ၊ခေ၊ခေ၊ခေ၊
 ၃၄ သုမီးလှူကပ်လု ခပ်လှိုင်းကမ်လုံးခမ်၊တုဂ်းဂီခေ
 ခေခေခေလု၊ မီးလှူကမ်မုခေခေ၊ခေ၊ခေ၊ ခမ်၊ကပ်
 တာင်းကမ် ပိုခေခေ၊ဂိုမ်ကပ်ကွမ်လု၊ခေ၊ခေ၊ခေ၊ခေ
 သေခေလု၊ ဂုလုခေ၊ကမ်တု၊ သုမီးထု၊ဝရု၊ခေခေ၊
 တု၊ကမ်ယီင်ခေခေခေ၊ခေ၊ ဝုခေခေ၊တုဂ်လပ်၊
 ၃၅ ဂပ်၊ခေခေတု။ ပိုဝ်းခေခေလု၊ ယု၊ပေပိတ်၊ဝိုတာင်း
 ကမ်လှူသုတု၊ဂမ် ကမ်လပ်၊သီင်၊ဂမ်တင်း
 ၃၆ ကဂျုဝ်းကမ်ယု၊ခေ၊ခေခေ။ သုဂီတင်းလှမ်းကလုပ်၊
 ငြေးပီခေခေလု၊သေယပ် လှင်းခေခေ၊ဂိုပ်တမ်းလုံးက
 ဂျုဝ်း ဂု၊ခေခေ၊ကမ်ဂတိုလပ်၊မီးခေခေခေခေ သုတမ်း
 ၃၇ လုံးမီးလှူတာင်းကမ်ယုခေခေ၊ခေ၊ခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းလှိုဝ်
 ခေခေ၊ဂိုပ်တု၊ခေခေလမ်း။ ကမ်မီးမု၊ခေလု၊ဝု၊- ဂေ၊
 ကမ်တမ်းမု၊ခေခေ ယင်းကမ်၊ဂိုတ်ကမ်၊သပ်
 ကမ်၊ထိုင်ကမ်၊ခေခေခေခေလု၊ တမ်းဂွတ်၊မု၊ခေ၊ခေ။
 ၃၈ ဂေ၊ကမ်သိုဝ်း၊တေ၊ခေခေ ကမ်သပ်၊တမ်းလိပ်
 ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေ၊ခေ။ လှိုဝ်လှိုဝ်၊ဂပ်
 ကမ်၊ထုဂ်၊လှိုဂျုဂ်းလှို တီးဂေ၊ကမ်သုတ်၊ယွမ်း
 ၃၉ ဂျု၊ခေခေ။ တု၊ခေခေ၊ခေခေ။ ဂုလု၊ဂေ၊ ဂွမ်းလမ်း
 ပီခေခေ၊ကမ်သုတ်၊ယွမ်းဂျု၊ ဂွမ်းလုံးဂွတ်၊တာင်းလု
 တာင်းလိပ် ကမ်၊လှို။ ပီခေခေ၊ကမ်ယုမ်၊မတ်၊
 ဂွမ်းလှိုဝ်လှိုဝ်၊ ဂွတ်၊ထိုင်တာင်းကမ်ခေ၊ခေ၊ခေ၊ကပ်
 ခေခေ ဂေ၊ခေ။

၁၁

တာင်းယုမ်၊မတ်၊

၁ တာင်းကမ်ယုမ်၊မတ်၊လမ်း ပီခေခေတာင်းကမ်တမ်း
 လှို ခေခေလှင်းတာင်းလှိုဝ်းကမ် မုင်ထု၊ခေခေထု၊
 ကမ်ဂုလုလိင်လှိုလမ်း လှင်းတာင်းလှိုဝ်းကမ်ကမ်၊
 ၂ ပီ၊လုံးဂုခေခေခေခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းပု၊ဂုမီး၊ခေခေခေလု၊
 ဂုခေခေ၊ဂိုဝ်း၊ကွမ်ခေခေလှိုဝ်းခေခေ လုံးခမ်၊တာင်း
 ၃ ကမ်မမ်းလမ်းယွမ်းယေ၊ခေ၊ခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်း
 ကမ်ယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊ ဂွမ်းဂုလှင်းကမ်တု၊ ခိုင်းပိုင်
 ကမ်လုံးဂုခေယု၊တေ၊လိပ်လှိုဝ်းခေ ပီခေတာင်း
 ကမ်ခေခေပတ်၊ငြေးပီခေခေလမ်း၊ နမ်၊သင်း
 ဂီတမ်းပီခေမု၊ခေလု၊ ခိုင်းပိုင်ကမ်တုလှိုခေယု၊
 လှိုဝ်းခေခေ၊ ကမ်၊လှိုတု၊ ကပ်တင်းခိုင်းပိုင်ကမ်
 ဂုခေလုံးခေခေခေလု၊ ဂီတမ်းပီခေမု၊ ခေခေခေခေ။

တာင်းယုမ်၊မတ်၊ပု၊ခေခေ၊

၄ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊ ကျ၊ပေ၊လ ပုဂ်
 လေ၊ယီလှို ကမ်ယီင်ခေခေခေ၊မု၊တမ်းခေ၊သေယီလှို
 ကမ် ဂု၊ကီခေ ပုဂ်လေ၊တီးငြေးပီခေခေလမ်းခေခေ
 ဂေ၊ခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းမမ်းပုဂ်လေ၊ယီလှိုလှိုဝ်ခေခေ၊ခေခေ
 ခေလု၊ မမ်းလုံးခမ်၊တာင်းကမ် မတ်၊ပီခေခေခေ
 သိုဝ်း၊တေ၊ခေ၊ခေ။ ပီခေခေခေခေ၊ဂိုပ် တု၊ခေခေလမ်း
 ငြေးပီခေခေလမ်း ဂုပ်တုင်းကပ်တာင်းကမ်မမ်းပုဂ်
 လေ၊ခေခေခေခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းခေခေလု၊ ပီဂ်သမ်မမ်းတံ
 ဂျု၊ယပ်သေခေ၊ တေ၊လိပ်ခေ မမ်းယင်းဂေ၊
 လတ်၊တြေးယု၊ လှမ်းလှိုလှို၊တာင်းယုမ်၊မတ်၊
 ၅ မမ်းခေခေခေခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊
 ဂေ၊ခေခေခေ ခေခေခေခေ၊တာင်းကမ်ကပ်ဂျု၊ဂေ၊ခေခေ
 လတ်၊ခေ၊ ဂွမ်းလုံးဂေ၊လှိုဝ်းတာင်းတံ၊ခေ၊ခေ။
 ပိုဝ်းကမ်ငြေးပီခေခေလမ်း ကပ်မမ်းခေ၊ခေ၊ဂျု၊ဂေ၊ခေခေ
 လတ်၊ခေ၊ခေလု၊ မမ်းကမ်၊လုံးဂုခေတာင်းတံ။
 ဂမ်းလှိုခေခေ၊ကမ်၊လုံးထုပမ်းလုံးဂုခေမမ်း။ လှိုဝ်
 မမ်းလမ်း ငြေးပီခေခေလမ်းဂွတ်ကပ်မမ်းဂျု၊ခေ၊ခေ။
 လှိုဝ်းကမ်မမ်းကမ်၊ပီ၊ခေ၊ခေ၊ ဂေ၊ခေခေလတ်၊
 ခေ၊ခေခေ မမ်းလုံးခမ်၊တာင်းကမ်မမ်းလမ်း
 ခမ်၊သပ်၊သေ၊တု၊ မမ်းပီခေခေ၊ကမ်ထုဂ်၊လှို
 ၆ ငြေးပီခေခေခေခေ။ ပေ၊မမ်းမီးတာင်းယုမ်၊
 မတ်၊လှို ကမ်၊ထုဂ်၊လှိုငြေးပီခေခေလမ်း။ လှိုဝ်
 မမ်းလမ်း ဂေ၊ကမ်သုတ်လမ်းသုတ်လု၊ ဂေ၊တီး
 ငြေးပီခေခေခေခေ တမ်းလုံးယုမ်၊မတ်၊ လှိုဝ်
 ကမ်တု၊- ငြေးပီခေခေခေခေ၊ မမ်းလမ်းပခေ
 ကဂျုဝ်း တီးခေခေခေခေခေခေခေလမ်းယု၊ ကမ်
 ၇ တု၊ခေခေခေခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊
 ခေခေခေ၊ လုံးခမ်၊ပျု၊တမ်းလမ်းကမ်ခေခေခေ၊ကွမ်၊
 ခေပေ၊ လှိုဝ်းတာင်းကမ်ကမ်၊ပီ၊လုံးဂုခေခေခေ
 ခေခေသေယပ် မီးလှူကမ်ဂုဂေခေလု၊ ခေ၊ဂီတမ်း
 ဂိုဝ်းသင်းခေ၊ ခေခေ၊ဂိုပ်တမ်းလုံးခေ၊ခေ၊ကပ်
 ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ။ မမ်းတာင်း
 ကမ်ပိုဝ်းဂေ၊ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ၊ ပီခေ
 ဂေ၊ကမ်ခေခေခေခေ၊ကမ်လှိုဝ်းတာင်းကမ်သိုဝ်းတေ၊ ကမ်
 လမ်းသီင်၊ဂမ်တင်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ ခေခေခေခေ။
 ၈ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊ ကျ၊ပြုဂမ်၊ ခေခေ
 မိုဝ်းကမ်ငြေးပီခေခေလမ်း ဂွတ်ကပ်မမ်းကွမ်၊ဂျု၊လု၊
 ဂေ၊တီး မိုဝ်းကမ်တမ်းလုံးခမ်၊ကမ်လှိုဝ်းခေခေခေခေ
 မမ်းယင်းကမ်၊ဂု၊ လှိုဝ်းကမ်တုဂ်လမ်းဂပ်၊တမ်း
 ဂျု၊တီးလှိုတာင်းလှိုခေခေခေခေခေ မမ်းထွမ်းကပ်
 ၉ ခေလု၊ဂျု၊ခေ၊ခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းယုမ်၊မတ်၊ခေလု၊

မခင်းလံးပီခင်ခီၣ်၊ ယူ၊ဂျးခွံးမိုင်းကခင်လၢဝ်းသီင်၊
 ၁၀ ဂခင်တင်းဂတီလဝ်း မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ခီၣ်၊ ကခင်ယူ၊
 ဂျးခွံးမိုင်း ကခင်ပိုခင်းဂုပိုဝ်ခင်၊ခခေၣ်ကျေး။ မခင်း
 ယူ၊ဂျးခွံးသုမိုထိုင်မိုဝ်းဂျ၊လူလုးဂခင်တင်း ကီလၢၣ်
 တင်း ယျးဂုပို ကခင်ပီခင်ခဝ်လိုဝ်းကခင် တၢ်းလံး
 ၁၁ ခၢမ်၊ကမူလု၊ဂတီလဝ်းခခေၣ်ကျေး။ လွင်းမခင်း
 လမ်း၊ မခင်းမုင်းထျးမွင်းထျး၊ ဝီင်းကခင်မခင်းခိုင်း၊
 ကခင်ကြေးပီခင်လဝ်းဧတ၊ဂီတီးဧမးဂီတီးဝံ ခခေၣ်
 ၁၂ ကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းမခင်းဧလး၊ မေး
 မခင်း လျး၊ရျ၊ ခခေၣ် လံးခၢမ်၊ကဝ်ကခွၢင်းကခင်ပျး
 ပတိၣ်သခေၣ်၊ထေ၊ ခွံးမိုဝ်းကခင်ကသၢ်းကရွံ၊မခင်း
 ပျေးပုခိၣ်ဂျ၊ယဝ်ခခေၣ်ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း
 မခင်းမၢတ်းလဝ်းကခင်ပိုဂတီခခေၣ် မီးသီတီးလျ၊
 ၁၂ ကျေး။ ပိုဝ်းကခင်ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ခခေၣ်ဧလး၊ ဂူခင်း
 ခေၣ်ခိုင်း၊ ကခင်မိုခင်လိုဝ်ခင်၊တံယဝ်ခခေၣ် ပီခင်
 ပျေးဂူခင်းကခင်ခေမိခိုခင်းခေ၊လုင်လၢင် မိုခင်လိုဝ်
 ခင်၊လၢဝ်ဂၢင်ဂၢဝ်တင်းလံ၊ မိုခင်လိုဝ်ခင်၊မိတ်သံး
 ဂိုမ်းခေမုသမ်၊မုဂ်တြ၊ ကခင်ကမ်၊ခေပုကမ်၊ကခင်၊
 ၁၃ လံးခခေၣ်ကျေး။ ခဝ်လိုဝ်းကခင်ဝျးမုးယဝ် လိုဝ်း
 ခခေၣ် ယင်းကမ်၊ပီ၊လံးဂုပိုခၢမ်၊ကဝ်ကျေးလုး ကခင်
 လၢဝ်းသီင်၊ဂခင်တင်းဂတီလဝ်းခခေၣ်ဧလး၊ တံဂျ၊
 ခွံးတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခခေၣ်သေကျေးယျ၊၊ ခဝ်လံး
 ယူ၊တီးဂံသေဧလး၊ မုင်ဂုခင်ယူ၊၊ ကဝ်တင်းဂုပိုလု
 ဂွတ်၊ကမ်၊ယူ၊ဧလး။ ခဝ်ဂုပိုတုင်းကဝ်လွင်းကခင်ဝျး
 တုဝ်လဝ်းဂဝ်၊ပီခင်ဂူခင်းတၢင်း၊ဝါခင်းတၢင်း၊မိုင်း၊ ခီၣ်၊
 ၁၄ ကျ၊ဂခင်၊တူ၊ ဂျးခိုဝ်လိခင်မိုင်းခခေၣ်ကျေး။
 ခဝ်လိုဝ်းကခင် ဂုပိုတုင်းကဝ်လိုဝ်ခင်၊ခခေၣ်ခခေၣ်
 ၁၅ ခခေၣ်ပျးလွင်းကခင် ခဝ်ဂုပိုခင်းခဝ်ခခေၣ်ယူ၊ကျေး။
 ပျေးခဝ်ခွံးလံးခံးလုထုပ်း မိုင်းကခင်ခဝ်ကွၢ်၊
 မျးမိုဝ်းကွၢ်တၢင်းခခေၣ်လိုဝ် ခဝ်မီးကခွၢင်းကခင်
 လံးခိုခင်းမိုဝ်းလုးဂျးတီးမိုင်းခခေၣ်ယူ၊ ကျေး။
 ၁၆ ဂူလုးဂျး တေးလီဝ်ခခေၣ် ခဝ်မီးလုကခင်တုၣ်းကခင်၊
 ခွံးလံးမိုင်းကခင်ယီင်းခီခင်းမျှတ်၊ ကခင်ပီခင်မိုင်း
 ဂၢင်ဂၢဝ်ခခေၣ်ကျေး။ ပိုဝ်းခခေၣ်ဧလး၊ ကြေးပီခင်လဝ်း
 ကမ်၊ကုၣ်ကမ်၊ကံ၊ လွင်းကခင်လံးခၢမ်၊တၢင်းကခင်
 ဂွၣ်ဝျးပီခင်ကြေးခဝ်ခခေၣ်။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်း
 ၁၇ လဝ်းဧတ၊ဂီတီးဝီင်း ပုခင်းကခင်ခဝ်တၢ်းယူ၊ခခေၣ်ပို
 ယဝ်။
 ၁၈ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး၊ ကျ၊ပြဂၢမ်၊ ကဝ်
 ကီလၢၣ် ပုဂ်လေ၊ခွံးမိုဝ်းကခင်မခင်းလံးခၢမ်၊တၢင်း
 ကခင်ကြေးပီခင်လဝ်းလၢဝ်းတုလုးခခေၣ်ကျေး။ ဂေ၊
 ကခင်လံးခၢမ်၊ကဝ်ပျ၊တိၣ်းလဝ်း ခခေၣ်ခေ၊ခခေၣ်
 ကဝ်လုၣ်းတုဝ်လဝ်းဂဝ်၊ဂေ၊လီဝ်ဂူလုးခခေၣ် ပုဂ်လေ၊
 ၁၉ ကျေး။ လွင်းကခင် ကျ၊ပြဂၢမ်၊ မီးပျ၊တိၣ်းလဝ်း

ပိုပျးခိုင်းဧလးဝျးလမ်း၊- လိုဝ်ခိုဝ်းမိုင်းတၢ်းဧတ၊
 ၁၉ ခွံး ကီလၢၣ် ဂူလုးကျေး။ ဝျးခခေၣ်၊ခခေၣ်
 ကျေး။ မိုဝ်းကခင်မခင်းပုဂ်လေ၊လိုဝ်ခင်၊ခခေၣ်
 ခခေၣ်လိုဝ် မခင်းခွံးလံးခံးလုထုပ်း လွင်းကခင်
 ကြေးပီခင်လဝ်းတၢ်းခိုင်း၊ ဂီတီးဂျးလုဂျးတၢင်း
 တံခိုခင်းလိမ်းခခေၣ်ယူ၊ကျေး။ လွမ်းခခေၣ်၊ခွၢမ်းကျ
 ပမု၊လမ်း၊- မခင်းလံးလုၣ်း မခင်းဂျးခွံးတၢင်းတံ
 ကျေး။
 ၂၀ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး၊ ကီလၢၣ် ကဝ်လွင်း
 တၢင်းကခေ၊ဂၢတ်းပခင်တၢင်းလီတီး၊ ယျးဂုပို
 ၂၁ တင်း ကေးသေ၊ ကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊
 မၢတ်းဧလး၊ ယျးဂုပို ခခေၣ် မိုဝ်းကခင်လမ်းခီၣ်၊ကခင်
 မခင်းတၢ်းတံခခေၣ် မခင်းပခင်တၢင်းလီတီး၊ လုၣ်း
 လံး ယုဝ်းသီပို သွင်ကျေးခခေၣ်ဧလး၊ ဂုဝ်းဂျ၊ဂျးခိုဝ်
 ၂၂ ပံခခေၣ်တဝ်မခင်းကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း
 ဧလး၊ ယုဝ်းသီပို ခခေၣ် မိုဝ်းကခင်ကသၢ်းမခင်း
 သုတ်းခခေၣ် မခင်းမွၢ်၊ခခေၣ် လွင်းတၢင်းကခင်ဂူခင်း
 မိဝ်းကီသေ၊လ တင်းလံ၊ လံးကွၢ်၊ဂျ၊ခခေၣ်သေ
 ဧလးသင်၊လၢတ်းပို လွင်းကခင်တၢ်းလံးသၢင်းဂျုဝ်၊
 ၂၃ မခင်းလိုဝ်ခင်၊ပိုဝ်ခခေၣ်ကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊
 မၢတ်းဧလး၊ ပျးဧမး မုဝ်းသေ၊ ဂီတီး၊လီဝ်မခင်းမုး
 သေယဝ် ပိုဝ်းကခင်ဂုခင်းပီခင်လုၣ်းကွၢ်ခင်၊ ကခင်
 ဂၢင်းလီခခေၣ်ဧလး၊ ယင်းကမ်၊ဂုဝ်ကမိဝ်ခခေၣ်ကျေးခမ်း
 ဧလး၊ ကဝ်မခင်းသိုင်း၊ပိုသၢမ်လိုခင်တီမိတီမကျေး။
 ၂၄ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး၊ မုဝ်းသေ၊ ခခေၣ်
 မိုဝ်းကခင်ကသၢ်းယု၊မုးယဝ်ခခေၣ်လိုဝ် ဧပ၊ပီတီး
 ကခွၢင်းကခင်လံးခၢမ်၊ဂွၣ်ပီခင် လုၣ်းလံးဂျးတီးလုၣ်း
 ၂၅ ယိုင်းခခေၣ်ကျေးခမ်း၊ကျေး၊ ခခေၣ်ဧလး၊ ယိုင်းခီခင်း
 မီးလုကခင်ခွံးခၢမ်၊တုဂ်ခေ၊တၢင်း၊ဧခခေၣ် လုလုးဂခင်
 တင်းဂူခင်းကြေးပီခင်လဝ်းတင်းလံ၊ခေ၊သေ တၢင်း
 ကခင်လၢမ်၊လျးဂျ၊မုဝ်း၊ ကခင်မီးကပျိုတီးခခေၣ်
 ၂၆ ကမ်၊ဂျး ဂွမ်းပိုဝ်းကခင်ထၢင်းခွံးလုဧလး၊ဝျး၊-
 တုဂ်ခေ၊တင်းကခင်သေသွမ်း ဂွမ်းပိုဝ်းလဝ်းဧက၊ခွတ်း
 ကခင်တၢ်းမုးခခေၣ် ပီခင်လေးလိမ်၊ကခင်ယီင်း
 ခီခင်းမျှတ်၊ကျေး၊သေလေးလိမ်၊ မိုင်းကေ၊ဂီပိုတု
 ခခေၣ်ကျေး။ ဝျးခခေၣ်၊ခခေၣ်ကျေး။ လွင်းမခင်း
 ၂၇ လမ်း မခင်းထွၢ်းလုလုးကဂျုဝ်းကခင်တၢ်းလံးဂမ်း
 လိုခင်းခခေၣ်ဧလး၊ မုင်းထျးမွင်းထျးယူ၊ကျေး။
 ၂၈ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး၊ မခင်းခခေၣ် ယင်း
 ကမ်၊ဂုဝ်ကမ်၊ဧဂ တၢင်းလုမံးခွံးလုခခေၣ်ကျေးခမ်း
 ဧလးပီတီး၊ မိုင်းကေ၊ဂီပိုတု ခခေၣ်ပိုသေကျေး။
 လွင်းမခင်းလမ်း မခင်းမီးတၢင်းကခင်ဧတ၊ယူ၊ခခေၣ်
 ယူ၊ မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ကခင် မခင်းလံးဂူခင်းကြေးပီခင်
 လဝ်း ကခင်မၢ်၊တုတုလုးကမ်၊ဂူခင်လံး ခခေၣ်

၂၈ ကော့း။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး မခမ်းဥ်း
 ဂမ်ပွဲလွမ်းပွဲးပဟသၢၤ၊ ကိတ်၊တင်း တၢင်းကခဲးလုပွဲ
 ညီတီးလိတ်းခခဲး ဂွံးကျော့ကခဲးယုပိတ်းလုဂ်းတူခဲး
 တင်းလံာ်ခခဲး ကမ်၊လံာ်တိုဝ်းလံးထုဂ်၊လုဂ်းတူခဲး
 ဂူခဲးကိတ်သရေ၊လ လိုဝ်းခခဲးကျော့း။

၂၉ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး ခပ်ခခဲး လံးပံ
 တၢင်းဈး၊ဂးခဲးပၢင်၊လံာ်၊ကျော့၊တုင်၊ မိုခဲးလိုဝ်းခခဲး
 ပံဈး၊တၢင်းလွံခခဲးကျော့း။ ဂူခဲးကျော့၊ဂိတ်တု လိုဝ်း
 ခခဲး မိုဝ်းကခဲးကၢင်းတၢင်းပံဈး၊လိုဝ်းခခဲး၊ခခဲး
 ခခဲးလိုဝ်း။ ခပ်လုမ်ခခဲးတံာ်ကျော့း။

၃၀ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး လမ်းဝိင်း ယေ၊ရိ
 နှင်း ခခဲး ဂိုခဲး၊လုမ်ပင်းတူဂ်းဈး၊ မိုဝ်းကခဲးလံး
 ခခဲး၊တၢင်းကခဲးလိပ်းဂွမ်း၊လိတ်းဝခဲး တံမ်တံမ်
 ခခဲးကျော့း။

၃၁ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး ဧမးမွတ်၊ယးရု၊ခပ်
 ခခဲး ယင်းကမ်၊လုဂ်ကခဲး၊လိပ်လုလုဂ်းဂခဲးတင်း ခပ်
 လိုဝ်းကခဲးတွပ်၊ထိုင်လိုဝ်းခခဲးဧလး လံးဂတ်း
 ယီခဲးချမ်းသၢၤ၊ ဂွမ်းပိုဝ်းကခဲးဂိတ်းကျော့ဂိတ်းသေ
 လုလုဂ်းဂခဲးတင်း ခိပ်လွတ်းဖုးခဲးလိုဝ်းခခဲးဧလး
 ဂွပ်တုင်းကပ်ခခဲးကျော့း။

၃၂ လိုဝ်းသေခခဲး တၢင်းမီးတီးလၢတ်းလိုဝ်းခခဲး၊ဂိုဝ်းလု
 ဂွမ်း။ လၢတ်းလွင်းလုဂ်လိမ် ဂိတ်ကုခခဲး၊ ပု၊ရုဂ်၊
 သမ်၊သုခခဲး၊ ယေ၊ဗေထ၊ တၢၤ၊ပိတ်၊ သမုလု၊လၢၤ
 ကိတ်တင်း ပကျော့းညီတီးခခဲးဧလး ကမ်၊သီင်း

၃၃ လံး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းဧလး ခပ်လံးဧပု
 ခခဲး၊တၢင်း၊တၢင်း၊တၢင်း၊မိုဝ်း လံးလိ၊ယၢင်၊လွမ်း
 ခခဲး၊တြး၊ လံးခပ်းလၢမ်၊လုဂ်းဂတ်းလဝ်း၊ လံး

၃၄ ကိုတ်းပံဈးသၢင်၊သီး၊ လံးဂွံးဂိုဝ်းဖုးထၢတ်၊ယီခခဲး။
 လံးဂၢင်းလွတ်းတင်းဧဗးလၢပ်၊ လံးလုဂ်သေကျော့
 ခခဲးတၢင်းခိပ်းတၢင်းပိခခဲးဧလး ဂွတ်းထိုင်တၢင်းကခဲး
 ယု၊လိဂိတ်းဝခခဲး လံးတံမ်ပံဈးတၢင်းဂိုဝ်းကခဲးတိုဂ်း
 သိုဂ်း၊ လံးယုပိတ်းတၢင်းသိုဂ်းဂူခဲးတၢင်း၊လိုဝ်းတၢင်း၊

၃၅ ခိုဝ်းလိုဝ်းခခဲးကျော့း။ ဖုးယိင်းခပ်ကျော့ သမုခိုခဲး
 လံးလုဂ်းလၢင်းတူဝ်းလဝ်းဂပ်၊ ကခဲးလုဂ်းဂးတၢင်း
 တံာ်ခိုခဲးလိပ်းခခဲးကျော့း။ ဂူခဲးဂမ်းဖွင်းယင်း
 ကမ်၊ခမ်၊ကမ်၊ကပ်တၢင်းကခဲးလွတ်းဧလး ခမ်၊
 တၢင်းကခဲးခိတ်းလၢဂ်းညီခခဲးသေ ကခဲးယၢပ်၊ဧ၊
 ခခဲး၊ဂိုဝ်းတၢင်းလံးတၢင်းကခဲးလုဂ်းခခဲး ကခဲးယီင်း

၃၆ ခိတ်းလိခခဲးကျော့း။ ဂမ်းဖွင်းကျော့းလံးခမ်၊တၢင်း
 ကခဲးသေသွမ်း။ တၢင်းကခဲးပေယုယီခခဲးကမ်၊ဂး၊
 လံးခမ်၊တၢင်းကခဲးမတ်းဖုး၊ ကိတ်တင်း တၢင်း

၃၇ ကခဲးလံးယု၊ဂးခဲးထွင်းကျော့း။ ခပ်လံးခမ်၊တၢင်း
 ကခဲးကပ်တၢင်းမၢင်၊ဂိုခဲးထိမ်း၊ တၢင်းကခဲးကပ်
 လိတ်းလိုဝ်းတံပ်းခတ်၊ပိခခဲးပွတ်းပိခခဲးတွမ်း တၢင်း

ကခဲးလၢမ်းတူလုးဧလးယုယုဂ်၊ တၢင်းကခဲးကပ်
 လၢပ်၊ဖုးခခဲးလိုဝ်းခခဲးကျော့း။ ခပ်ယၢဂ်းဗေခခဲး
 ဧ၊ဧလး ခမ်၊တၢင်းကခဲးခိတ်းလၢဂ်းညီခခဲးသေ
 ယု၊ ခင်းမံးခခဲးသုဝ်းခခဲးပေယု၊သေဧလး ဈး၊
 မးယု၊ကျော့း။ လေးဂးခဲးကမ်၊ထိုဂ်းကမ်၊တၢမ်၊
 ဂခဲးတင်းခပ်။ ခပ်လံး ဧလး၊ဈး၊ဧလး၊မး ဂးခဲး
 ထိုခခဲး၊ခဲးခိုဝ်း။ ခဲးဧဂးဂုလုးဧဂးလွံ၊ ခဲးထမ်းခဲး
 ဂူ။ ခဲးခုင်းလိခခဲးလုဂ်းလိခခဲးကျော့း။ ခပ်တၢင်းသီင်း
 တင်းလုင်လိုဝ်းခခဲး ပိတ်သမု ဂွတ်းထိုင်တၢင်းကခဲး
 ယွင်းယေး ဂွမ်းပိုဝ်း တၢင်းကခဲးခပ်ယုမ်၊မၢတ်း
 ခခဲးသေကျော့း ယင်းကမ်၊ပံ၊လံးခမ်၊ကပ်ကျော့းလု
 ၄၀ ကဂူဝ်းဂးခခဲး၊ဂတ်းလဝ်းမီးခခဲး။ ဗြးပိခခဲးလဝ်း
 ခိုဝ်းပွင်ဧမးဂိုခဲးပံ ကျော့းလုဂ်းကခဲးယီင်းခိတ်းမျှတ်း
 ဧ၊ဧခခဲး ပုခဲးဂပ်းဧလး လုလုဂ်းဂခဲးတင်းဂပ်း
 ခခဲး ခပ်ကျော့း တၢင်းလံးတၢင်းကခဲးတံမ်၊ထုခခဲး
 ကျော့း။

၁၂

လဝ်းခရိတ်
ပိခခဲးပု၊ပမု၊ပုခဲးဂပ်း

၁ ပိုဝ်းခခဲးဧလး ဂွမ်းပိုဝ်းခပ်လိုဝ်းကခဲးခမ်၊သၢဂ်းသေ၊
 ခခဲးဧ၊ ဝိင်းဂွမ်းဂပ်းယု၊ဧလး ဂပ်းကွခခဲးဂခဲးဧပ၊
 ပိတ်းခပ်းခခဲး တင်းသီင်းတင်းလုင် ကိတ်၊တင်း
 တူလုဂ်းကပျိတ်း ကခဲးလၢင်းယုယုဂ်းခခဲးသေ
 ဧလး ဂိုင်းယင်းကမ်၊ကူခခဲးဧလး ကွခခဲးဂခဲးခခဲး
 လိခခဲး ဂွံးလံးဂွတ်းထိုင်သပ်ပၢခခဲးတင်း ကခဲးပံ
 ၂ သိုဝ်းခခဲးတၢင်းတၢင်းခခဲးတၢင်း။ ဂပ်းကွခခဲးဂခဲး
 မုင်တူလုး လဝ်းယေ၊သု၊ လဝ်းကခဲးဧတ၊လုဧတ၊
 တင်းတၢင်းကခဲးယုမ်၊မၢတ်းဧလး ဂိုတ်းဂွံးလေး
 လုမ်၊ လဝ်းကခဲးယင်းကမ်၊ဂုင်တၢင်းကခဲးကူဂ်း
 ကံာ်ဧလး ခမ်၊ဂးခခဲးသပ်လၢဂ်းဝးမိုဝ်း ပုခဲးကခဲး
 တၢင်းပိခခဲးတၢင်းသိုဝ်းယေ၊ ကခဲးမီးဝံဂးတီးဖုး၊
 ဧ၊ဧမခဲးလဝ်း၊ လဝ်းကခဲးခခဲးယု၊ဂးတီးဖုး၊

၃ ချုပလၢင်း၊ဗြးပိခခဲးလဝ်း။ ခခဲးတၢင်း။ လွင်း
 ခခဲး၊ဂိုဝ်း သူတၢင်းလံးဂၢင်းလွတ်းတင်း တၢင်းကခဲး
 ဂိုင်းကူခခဲးလုလုခခဲးလိုဝ်း ကွခခဲးဂခဲးခိတ်းလုဂ်းလု
 လုလုဂ်း လွင်းတၢင်းကခဲးမခဲးလဝ်းလံးခမ်၊ တၢင်း
 ကခဲးဂူခခဲးကပျိတ်းခပ် ဧဂူခခဲးယုယုဂ်းကခဲးယု၊
 ၄ ဧ၊ဧလုလၢင်းခခဲးတၢင်း။ ခခဲးတၢင်းကခဲးသုလံးခိတ်း
 လံးတိုဂ်းကခဲးတင်းတူလုဂ်းကပျိတ်းခခဲး သုယင်း
 ကမ်၊ပံ၊လံးခမ်၊ တေ၊ထိုင်ဂွတ်းလိုဝ်းတူဝ်းလဝ်း
 ၅ ဂပ်း၊ပေးကွပ်၊ လိုဝ်းသေခခဲး သုယင်းလုင်လိုဝ်း
 ဈးကျော့းတၢင်း၊တၢင်း ကခဲးတိုဂ်းယုင်းပခဲးဂိုင်းသု မိုခခဲး

လိုက်ခင်၊လှမ်းလှမ်းခင်ခင်လေးဝါး- လှမ်းလှမ်းခင်ခင်
 ကိုလုံး၊ ယင်းကမ်း၊မာတ်ကမ်း၊တွင်း ကမ်းထောင့်၊ဝရံ
 ဖြားသင်၊သွန်သွန်မုန်ခင်ခင်လေး၊ ယာ၊ပေယူ။
 မိုဝ်းကမ်းမခင်းလင်း၊ လိတ်ထာမ်ကပ်ပျိုတ်းမုန်ခင်
 ၆ ယာ၊ပေလုံလူ။ ထာ၊ဝရံဖြားလင်းသင်၊သွန်သွန်
 မုန်ခင်ခင်မခင်းလင်း၊ဂုတ်ခင်ခင်လေး၊ လင်းပခင်
 တာမ်၊ တီးကျောကမ်းမခင်းလင်း၊ဂုတ်တင်းကပ်လိုဝ်
 ခင်၊လှမ်းလှမ်းခင်ခင်ကျော၊ ဝါးခင်၊ခင်ယဝ်။
 ၇ ပေးသူလုံးခါမ်၊ တင်းကမ်းမခင်းလင်းသင်၊သွန်
 သွန်မုန်ခင်ခင် ဖြားပီခင်လင်း၊ဂုတ်တီး၊သု မိုခင်
 လိုဝ်ခင်၊ ပေးဂုတ်တီးလှမ်းလှမ်းခင်ခင်ကျော၊
 လွင်းမခင်းလင်း လှမ်းလှမ်း ကမ်းပေးကမ်း၊သင်၊
 သွန်သွန်မုန်ခင်ခင် လွင်၊မီးသေကျောသွန်ခင်ခင်။
 ၈ ပေးသူကမ်းလုံးခါမ်၊ကပ် တင်းကမ်းသင်၊သွန်
 သွန်မုန် ကမ်းလှမ်းလှမ်းထုတ်၊လိခါမ်၊ကပ်ခင်ခင်
 လိုဝ် သူပီခင်လှမ်းကွတ်၊ကမ်းလုံး။ ပီခင်လှမ်းမခင်း
 ၉ တင်းဂုတ်ကျော၊။ ခခင်းခင်ခင်၊လမ်း ဂုတ်မီးပေး
 ဂုတ် ကမ်းသင်၊သွန်သွန်မုန်ခင်ခင်လေး၊ ဂုတ်
 မီးတင်းကမ်းဂုတ်၊သေ၊ဂုတ်ယမ်ခင်ကျော၊။ ဂုတ်ယိုင်း
 ခိုခင်းတင်းလုံးလွမ်းကလုပ်၊လင်းဖြား ကမ်းပီခင်
 ပေးလှိုဝ်လိုဝ်၊ တင်းကသား၊တင်းလံခင်ခင်ကမ်း၊
 ၁၀ လုံးဂိုဝ်။ ပေးဂုတ်ခင်းခင်ခင် လွမ်းဂုတ်ခင်၊ကမ်း
 ခပ်ထင်၊တင်းပီခင်ကမ်းလိခင်း၊ ခပ်သင်၊သွန်
 ပခင်ခင်းကွတ်၊ခင်ခင်းဂုတ်ကျော၊။ မခင်းလင်းလမ်း
 ထွတ်လှမ်းကွတ်၊ဂုတ်ခင်းသေလေး၊ သင်၊သွန်သွန်
 မုန်ခင် ဂုတ် ဂုတ်ပေးပေး၊ရမိ၊တင်းကမ်းမုတ်းလင်၊
 ၁၁ လင်းခင်ကျော၊။ တင်းကမ်းသင်၊သွန်သွန်မုန်
 ကမ်းဝါးခင်ခင် ခင်းမိုဝ်းကမ်းယင်းတိုက်လုံးခါမ်၊
 ကပ်ယူ၊ခင်ခင် လိုဝ် ကမ်းထင်၊ပီခင်လွင်၊ကမ်းလိ
 လှမ်းသိုဝ်း။ ပီခင်လွင်၊ကမ်းလိလှိုဝ်ကျော၊။ ဂုတ်
 ၁၂ ဂုတ် ခပ်လိုဝ်ကမ်းလုံးခါမ်၊ကပ်တင်းကမ်းသင်၊
 သွန်သွန်မုန်ခင်ခင် ခင်းလှိုဝ်ခင်းလုံးခါမ်၊ကပ်
 ကကျော၊တင်းကမ်းသိုဝ်းတော၊ ကမ်းလင်းသင်၊
 ခင် တင်းတင်းခင်ခင်ကျော၊။
 ၁၂ ပိုဝ်ခင်ခင်း ဂုတ်၊ဖြားမိုဝ်းကမ်းယွန်၊ဂုတ်ယူ၊ ကပ်၊
 တင်း ဂုတ်ခင်၊ကမ်းကမ်းမီးဂိုဝ်ယူ၊လိုဝ်ခင်ခင် မခင်း
 ၁၃ ခိုင်၊တူ။ လွင်းခင်၊ဂိုဝ် ပွင်းလုပ်၊ခပ်လိုဝ်ကမ်း
 တိခင်လှမ်းခင် တင်းကမ်း၊သွန်၊ကမ်း၊တုတ် ကမ်း၊
 ၁၄ ဂုတ်၊ လွင်းခင်၊ဂိုဝ် တင်းကမ်းယိုခင်ချမ်းသု၊လိုဝ်
 ခင်းသီခင်းတင်းကမ်းသိုဝ်းလိတော၊လိ ပခင်းကမ်း
 ၁၅ သုတင်းစု၊ခင်ခင်တူ။ ကပ်ဂိုဝ်ခင်းခင်းလှို ဂုတ်လုံး
 ယူ၊ထုတ်၊ထုတ်၊ခင်ခင် တင်း ဂုတ်တင်းသီခင်းတင်းလှို
 ခင်း၊ ဂုတ်မီးပေး၊ရမိ၊တင်းကမ်းမုတ်းလင်၊တူ။

ပေးကမ်း၊မီးတင်းကမ်းမုတ်းလင်၊လို နှေးလှို
 ၁၅ ကျော၊ တင်းကမ်း၊လုံးထုတ်ပေးထောင့်၊ဝရံဖြားပီခင်
 လင်း။ ခင်းသုခင်ခင် ယာ၊ပေးဂုတ်၊နှေးလှိုသေကျောသေ
 ဂုတ်ခင်း ယင်းကမ်း၊လုံးပေးလှိုဖြားပီခင်လင်းခင်းလေး
 ယူ။ ယာ၊ဂုတ်၊ဂုတ်၊တုတ်၊ကမ်းခင်ခင်ခင်ခင်၊ဂုတ်၊ဂုတ်
 ၁၆ မုန်ခင်း ဂုတ်၊ဂုတ်၊ဂုတ်ခင်းခင်းခင်း၊ လုံးဂုတ်၊ဂိုဝ်၊လှို
 ကပ်ပျိုတ်းကမ်းယာ၊ယူဂုတ်ခင်ခင်။ လွင်းခင်၊ဂိုဝ် တင်း
 ကမ်း၊မီး ကျောကမ်းဂိုတ်းမေ၊ထင်၊ကမ်းကမ်း၊ဖြား
 တင်းကမ်း၊မီး ကျောကမ်းဂိုတ်းကမ်းကမ်း၊ဂုတ်၊သေ၊
 ဖြားဖြားမိုခင်လိုဝ်ခင်၊ ကေးသေး ကမ်းခါပီတ်း
 ကရု၊လှမ်းတုတ်၊မခင်း ပုခင်းကမ်းတင်းလုံးဂိုခင်
 ခပ်၊တုတ်၊ခင်ခင်းဂုတ်ခင်းခင်ခင် လှိုခင်ခင်ဂိုတ်းသ
 ၁၇ တိုတူ။ ဂုတ်ခင်၊ကမ်းသုဂုတ်ယူ၊ခင်ခင် ခင်းလိုခင်း
 မိုဝ်းကမ်းမခင်းမီးကလုပ်၊ ခင်းခါမ်၊ကပ်တင်းလိ
 မင်၊ဂလု၊ခင်ခင် မခင်းလုံးခါမ်၊တင်းကမ်းခင်းပ၊
 ပီတ်းကျော၊။ ပီတ်းသမံ မခင်းပေးတင်းတင်းကမ်း
 ခင်ခင်တုတ်တုတ်ခင်းလေး၊ ဂုတ်ကပ်တင်းလိမင်၊ဂလု၊သေ
 ကျော၊ မခင်းကမ်း၊ထုတ်ကမ်း၊လုံးကခင်တင်းကမ်း
 ၁၈ ခင်းလှိုလုံးမိုဝ်းလှို။ လှိုဝ်သေခင်ခင်သုကမ်း၊ပံ၊လုံးဂုတ်
 ထိုင်ဂုတ်တီးလှို ကမ်းကပ်တင်းခင်းခင်းတိုက်လုံး၊ ဂုတ်
 တီးကမ်းခင်းခင်း၊ ဂုတ်တီးဖြားနှေးခင်ခင်လမ်းခင်း၊
 ခင်း၊ ဂုတ်တီးလင်းသင်၊ ဂုတ်တီးလှိုခင်းလင်းသင်၊
 ၁၉ ဂုတ်တီးသင်ကမ်းပပ်၊ခင်း၊ ဂုတ်တီးသင်ခင်းခင်း
 ခင်းလင်းလင်းခင်းခင်။ ခပ်လိုဝ်ကမ်းလုံးခင်း
 သင်လင်းခင်းခင် ကွတ်ခင်ခင်တွင်းပခင်၊ လွင်းခင်၊
 ၂၀ ဂိုဝ်ခင်းလင်းတင်းကမ်း၊ထာပံ၊ထိုင်ခင်းလေး၊ မီးကမိဝ်
 ထိုင်ခင်းခင်းကျော၊။ ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ဂိုဝ်ဝါးခင်ခင်း
 ခပ်ကမ်း၊ခါမ်၊လုံးသင်ပိုင်းလှမ်းကမ်းဝါး - တရိုက်
 သခင်၊ကျော၊ ပေးတိုက်ခင်းခင်းလှိုခင်ခင် တင်းလုံး
 ၂၁ ကပ်မာ၊ဂိုဝ်ခင်းခင်းတော၊။ ခင်းပိုင်း လွင်းတင်း
 ကမ်းထင်၊သု၊လိုဝ်ခင်ခင်ခင်းလေး၊ ပီခင်ကမ်းလိ
 ဂုတ်လိခင်းခင်းလေး၊ မုတ်းသေ၊ လင်၊လတ်ခင်းလေး
 ၂၂ ဝါး- ခပ်မီးတင်းကမ်းဂုတ်ခင်းလေး၊သခင်၊ပံယူ၊
 ကျော၊ ဝါးခင်၊ခင်ကျော၊။ ဂုတ်ခင်း ယူလုံးဂုတ်
 ထိုင်ဂုတ်တီး လှိုလိကုခင်း၊ ဂုတ်တီးခင်းဖြားပီခင်လင်း
 ကမ်းကသားလိမ်း၊ ဝီင်းသေ၊ရသလိမ်၊ဂင်ဂုတ်၊
 ၂၃ ဂုတ်တီးကမ်းတမခင်၊ဂင်ဂုတ်ခင်ခင်း၊ လှိုခင်
 တမခင်၊ ဂုတ်တီးလိုဝ်ခင်းလင်းလှမ်းတုတ်၊ ကမ်းခင်း
 ပေးခင်းလှိုခင်းဂင်ဂုတ် ဂုတ်တီးဖြားပီခင်လင်းကမ်း
 ၂၄ လိ၊ယာ၊ဖြားတီးဂုတ်ခင်းတင်းသင်၊တင်းလှို၊ ဂုတ်
 တီးလှိုလိုဝ်ခင်းခင်းမုတ်းလင်၊တင်းလှို ကမ်းဂုတ်
 ထိုင်တင်းကမ်းလေးလှိုခင်း၊ဂုတ်တီး လင်းယေ၊သု
 ကမ်းပီခင် ဂုတ်ခင်းဂင်ပတ်လိုဝ်ခင်း၊ဖြားကမ်းခင်း။

ကျေးဇူးပြုလို့တတ်တောင်းကန်လှည့်စိတ်ကန်မျှတတ်လီလှိုင်တွင်းခေပေ၊သေလှိုင်တတ် ကျေးဇူးပြုပေ၊လ ခေခေ ကေးဇူး။

- ၂၅ လွင်းခင်း၊ရှိုက်သူတန်းကမ်း၊ထိုင်ခလေး ခေပေ၊ပိတ်း ဂွမ်းလင်းကန်မီးကန်မိတ်ခေခေလှိုင် ဂြိုတ်းသတိတူ။ လွင်းမခင်းလမ်း ပေးဂုဏ်းမိတ်း ကိုသရေပေ ယင်း ကမ်း၊လွတ်း ဂွမ်းပိုဝ်းခပ်ခေပေ၊ပိတ်းဂွမ်း မှုမ်းသေ၊ ကေးကန်သင်၊လတ်းပျှ၊တိတ်းလင်း ကျေးလိခေမိုင်း ခေခေခေလှိုင် ပေးဂုဏ်းထိုင်ပိတ်းပေးကန်လှည့်သေ ကျေးခေခေမိုင်းဂင်ဂုဏ်ခေလေး မီးမိတ်ခေခေလှိုင် ဂြိုတ်းတန်း ဂင်လွတ်းတင်း ဖေးကန်လီဂုဏ်ခေပေ၊ခေခေလှိုင် လှိုင်ခေခေ၊ရှိုက်။ မိုင်းခေခေ သိင်မခင်းလင်းရှိုက်လိခေမိုင်း သခေ၊ဝဲကေး။ ဂုဏ်းကျေး တေးလှိုင်ခေ မခင်းလင်း ဝဲဂတိခေလေး၊ကျေး- ဂင်တန်းရှိုက်လိခေမိုင်းသခေ၊ခွမ်း ဝဲထိုင်လှေးခေခေ၊ကမ်း၊ကျေး ဂင်ဂုဏ်ခေလေး ဂင်တန်း ရှိုက်သခေ၊ခွမ်းဝဲလှေးခေခေ၊ကျေး။ ဝေးခေခေ၊ခေခေ။
- ၂၆ ကထိတ်းခေပေ၊လမ်း ခွမ်းကျေး၊ တန်းယူပိတ်းလွင်းတင်း ကန်သခေ၊ခွမ်းဝဲတင်းလှိုင် ကန်ပိတ်းခေခေ၊ရှိုက်လေး ဝီ၊ခေခေခေလေး ရှိုက်လွင်းတင်းကန်ကမ်း၊သခေ၊ခွမ်း
- ၂၇ ဝဲလှိုင်ခေခေလှိုင် ခေတေ၊ယူ၊ကျေး။ ပိုင်းခေခေလင်း၊ရှိုက် ပိုင်းကန်ဂုဏ်းလှိုင် မိုင်းကန်ကမ်း၊သခေ၊ခွမ်းဝဲလှိုင် ခေခေခေလေး မီးလှိုင်တင်၊ကျေးလှေးသေယဝ် ရှိုက်၊သေ၊ ရှိုက်ယမ် ဂြိုတ်းဝတ်းလီလှိုင်ထုတ်၊ထုတ်၊ ကျေးတီး၊ကျေး ပိတ်းလင်းလှိုင်ခေခေကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ကြေး ပိတ်းလင်းဂုဏ်း ပိတ်းလှေးကန်မိတ်းကျေး။

၁၃

တၢ၊ဂုဏ်၊ဂုတ်ကြေး

- ၁ ခေတေ၊ယူ၊ခေခေမိတ်းတၢ၊ တင်းကန်ပီးခေခေခေခေ
- ၂ ဂုတ်ပိတ်းခေခေခေခေတၢ၊ ယူ၊ပေလှိုင်ပေလှိုင်တင်း ကန်ဂြိုတ်းဝတ်းခေခေ၊ခေခေ။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂုဏ်း ဂမ်း၊ခေခေ ယင်းကမ်း၊ထိုင်၊ကမ်း၊ထိုမ်းခေလေး လှိုင် ခမ်း၊ခေခေ၊တမ်းခေခေ၊ဂင်ဂုဏ် ခေခေတင်းကန်ဂြိုတ်း
- ၃ ဝတ်းခေခေ၊ခေခေယဝ်။ ခုတ်းလှိုင်လှိုင်ခေခေ ခေ လှိုင်ကန်ခေခေ၊ခေခေ၊တုတ်းခေခေခေခေခေခေ မတ်း တုတ်းလင်းဂင်၊ ပိတ်းလှိုင်ခေခေ၊ကန်ခေခေ၊လှိုင်၊ လှိုင်၊ ဂန်တင်းခေခေခေတၢ၊။ သူခုတ်းလှိုင်လှိုင်ခေခေ ခေခေလှိုင်ကန်ခေခေ၊ခေခေ၊ တင်းကန်ခေခေ၊လှိုင်၊ ငီခေခေသေးခေခေခေခေခေ မတ်းတုတ်းလင်းဂင်၊ပိတ်း တုတ်းခေခေခေခေခေတၢ၊။
- ၄ ရှိုက်လွင်းတင်းကန်သွင်၊မင်၊ဂလေး၊ခေခေ မီးမုတ်း သရေ၊တၢ၊။ ယူ၊ရှိုက်၊ကျေး၊ခေခေ ပိတ်းကန်ကမ်း၊

- မုတ်းသွင်။ လွင်းမခင်းလမ်း ကြေးပိတ်းလင်း တန်း လှိုင်ထိုင်ခေခေ၊ယိုင်၊ ခေခေလှိုင်ကန်ဂြိုတ်းခေခေ၊ထိုင်၊ ကန်ကမ်း၊ကျေး ကိတ်း၊တင်း ခေခေလှိုင်ကန်ခေခေ တန်း ပိုင်းမေးပိုင်းခေခေကျေး။ ရှိုက်တင်းကန်သုဂျိုင်၊ ပွင်သင်းဂြိုတ်းခေခေ ဂင်လွတ်းတင်းတင်းကန် လှိုင်လင်းလှိုင်ခေခေခေလေး မီးတင်းကန်ကိတ်းလှိုင် လှိုင်လှိုင်ကျေး၊ ကန်တုတ်းလင်းဂင်၊မီးခေခေဂုဏ်း တၢ၊။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ မခင်းလင်းမီးဂတိလင်းခေလေး ဝေး- ဂင်တန်းကမ်း၊ဖတ်း၊ကမ်း၊ယိုင်ခေခေတင်းမိုင်း လှေးလှေး။ တန်းကမ်း၊ပိတ်းမိုင်းဝဲလှေးလှေး။ ဝေး ခေခေ၊ခေခေကျေး။ ပိုင်းခေခေခေလေး ဂုဏ်းမီးကန်ခေခေ ကန် ပေးတင်းလှိုင်ကန်ဂုတ်းကန်ဂုဏ် လတ်းကျေး- ထူး၊ဝေးကျေးလှိုင်ထိုင်ခေခေ၊ခေခေ ဂင်တန်းကမ်း၊ရှိုက် ကမ်း၊ကျေး။ ဂုဏ်းတန်းဂြိုတ်းတီးဂင်လှိုင်ခေခေ၊ရှိုက်၊ ဝေးခေခေ၊ခေခေကျေး။

တင်းကန်ပခေသတိ လွင်းတင်းကန်ရှိုက်မိုင်း

- ၇ ခုတ်းလှိုင်လှိုင်ခေခေ ခေခေလှိုင်ကန်ဂုတ်းကျေးခေခေ သူ။ ကန်ကျေးလတ်းခေခေဂတ်းကျေးကျေးပိတ်း လင်းတီးကျေးသုခေခေတၢ၊။ ခေခေလှိုင်လှိုင်လှိုင် လွင်း တင်းကန်ခေခေကျေး၊ပွင်ခေခေကျေးသင်းဂြိုတ်း လှိုင် ခေခေခေခေယဝ် ခေခေလှိုင်ခေခေ၊လှိုင်ကန် ဝေးခေခေခေလေး ယိုင်ကန်တင်းယုမ်း၊မတ်းခေခေတၢ၊။
- ၈ လင်းယေ၊သုခေခေလှိုင် လှိုင် မိုင်းကျေး။ မိုင်းခေခေ၊ ဂမ်း လှိုင်ခေခေခေကျေး။ ခေခေလှိုင်လှိုင်လှိုင် ကမ်း၊ခေခေ၊
- ၉ ပုတ်း ကမ်း၊လှိုင်ကမ်း၊လှိုင်ကျေး။ ယူ၊ပေလှိုင်ကမ်း ကယူ၊ဝေးကျေးကန်ခေခေ၊ ကန်ပိတ်း၊ပိုင်းလှိုင်ခေခေခေလေး ဖွတ်းပျားခေခေ၊ခေခေကျေး။ ယူ၊ပေလှိုင်လှိုင်ခေခေခေခေ လှိုင်လှိုင်တင်းဂိတ်းခေလေး ရှိုက်မီးလှိုင်ကန်ခေခေခေခေခေ လှိုင်လှိုင် ကေးလှေးလင်းဂုဏ်းကျေး။ ခေခေလှိုင်ကန်လင်းလှိုင် လှိုင်လှိုင်တင်းဂိတ်းခေခေခေခေခေခေ မီးကန်ကျေး။ ဂုဏ်း မီးယိတ်းပလောင်၊ ကန်ခေခေဂြိုတ်းဝတ်းကျေးခေခေသုမို ထိုင်ခေ ယင်းကမ်း၊မီးကန်ခေခေလှိုင်ခေခေခေခေ
- ၁၀ ကေး။ ခုတ်းယိတ်းပေးလှိုင်ဂြိုတ်းခေ ကပ်လှိုင်တုတ်း သတ်း ခေခေသွင်းသွင်းကျေးခေခေကျေး၊ခေခေကျေးလိုင်၊ ရှိုက်လှိုင်ပိတ်း ယိုင်လှိုင်ကန်ခေခေ၊ကျေးတင်းလှိုင်ခေလေး တုတ်းသတ်းခေခေခေခေ လှိုင်ကန်ခေခေ၊ ဝတ်း၊ခေခေ
- ၁၁ ကျေးခေခေ၊ခေခေခေခေခေခေ။ လင်းယေ၊သု ကေးခေခေ၊ ရှိုက်တန်းရှိုက်ဂုဏ်းတင်းလှိုင်မုတ်းလောင်၊ လှိုင်လှိုင်လှိုင် မခင်းလင်းခေခေလှိုင် မခင်းလင်းခမ်း၊တင်းတံကျေး ခေခေခေခေခေခေကျေး။ ပိုင်းခေခေခေလေးဂုဏ်းကန်ခေခေ ဂွတ်း၊ကျေး၊ကျေးတီးမခင်းလင်း ကျေးခေခေသုမိုထိုင်ခေခေ သေယဝ် ခမ်း၊တင်းကန်သေသွမ်း ကန်ခေခေ

၁၄ ခါမ်၊စွာ၊ခေခေတၢ်ဂြၢမ်း။ လွင်းမခမ်းလမ်း ခင်းဗေတၢ်
 မိုဝ်းလိပ်ခန့် ဂြၢမ်းကမ်၊မီးဝိုင်းကခေခတ၊ယု၊တၢ်၊သေ၊
 ခေခန့်။ ဂြၢမ်းဂြၢ်ကပ်ဝိုင်းကခေတၢ်ဂြၢမ်းပီခေခခမ်းလိုခင်း
 ၁၅ ခေခန့်ကျေး။ ပိုဝ်းခေခလး ဂြၢမ်းကပ် လင်းယေ၊သု
 ခရိလို ခေခန့်သေယဝ် ကွခေခခေပုဂ်တေ၊ယိလို
 တၢင်းကခေယွင်းယေး ကခေဝါး မၢ်၊သီ၊သုပး
 ကခေယွင်းယေး၊မၢ်၊မု၊မု၊မု၊သီလင်းခေခန့် ဂါး
 တီး၊မၢ်၊ခေး၊ခေး၊ခေး၊ခေး၊ယု၊သေ၊သေ၊ တၢ်ဂြၢမ်း။
 ၁၆ ယု၊ပေလုင်ပေလိုမ်း တၢင်းကခေဂြၢ်တီးကျေးလူး၊
 တၢင်းကခေဗေမီင်၊ကုဂ်တၢ်၊ခေခန့်။ လွင်းမခမ်း
 လမ်း ယိလိုလိုဝ်ခေခခေခခေ ထုဂ်၊လုံ၊ခေး
 ၁၇ ပီခေခလင်းကျေး။ ထွမ်၊ကပ်ခွမ်း ခပ်လိုဝ်ကခေကုပု
 ဂါးခေခိုဝ်သုခေခန့်သေခလး ချးတီမ်၊ယု၊တၢ်။ ခပ်
 ခေခန့် ပုပုခမ်းကကျွင်းလိုဝ်လိုဝ်၊သု မိုခေခခေခခေခေ
 ခပ်ပီခေခကျေးကခေတၢ်ဂြၢမ်းခမ်း၊ တၢင်းကခေလီတီး
 ထၢမ်ပုခမ်းသုခေခန့်ကျေး။ လွင်းခေခခေ ခပ်တၢင်း
 ကမ်၊မီးတၢင်းကခေခေခေခေခေ ကခေကမ်၊ပခေခကျွင်း
 ခေခန့်ခလး တၢင်းမီးတၢင်းကခေခေခေခေခေ သေယဝ်
 ခမ်း၊တၢင်းကခေလီတီးထၢမ်ခေခခေ ထွမ်၊ကပ်ခွမ်းခပ်
 ၁၈ တၢ်။ သူးတွင်းပုခမ်းဂြၢမ်းတၢ်။ ဂြၢမ်းဂြၢ်တူဝ်လင်းဂပ်၊
 ဝါး ဂြၢမ်းမီးကလုဝ်၊ ခွဲ၊ခမ်ကျွင်းလီလီခမ်းခမ်းခင်း
 ၁၉ လွင်းတၢင်းဂုးလိုဝ်ဂုးပိုင်ခေခန့်ယု၊ကျေး။ လွင်းခေခခေ
 ခေခခေ သုတၢင်းသူးတွင်းလိုဝ်ခေခခေခေခေ လွဲ၊ဂပ်လံး
 မီးကခေခေ ကခေခခေခေခေခေခေ၊တီးကခေခေခေခေခေ
 ခခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

တၢင်းလီမင်၊ဂလၢ၊

၂၀ ဂြၢ်၊ခေး၊ပီခေခလင်း လင်းတၢင်းခေခခေ ကခေခခေခေခေ
 လင်းဂြၢမ်း လင်းယေ၊သု ကွဂ်၊သေဂါးခေခခေတၢင်း
 တံ၊ ခွပ်းပိုဝ်းလိုဝ်တီးပတ်လိုဝ်၊တြးထၢ၊ဝရုလင်း၊
 ကခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၁ လီခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လီကခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လွင်းတၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခမ်တၢင်းကျွင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လုဝ်၊မခမ်းလင်းသေခမ်းလုလု၊ ဂြၢ်၊လင်းယေ၊သု
 ခရိလို မုခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 သေခမ်းလုလု၊ ဂါး၊မိခေခခေ။
 ၂၂ ပီးခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကိတ်းကွခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကပ်သု ဂြၢ်၊သုယိုခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကခေ
 ၂၃ သုဂုလွင်းကခေခေ ခေခခေခေခေ တီမေးသေ၊ လံးခမ်း၊
 တၢင်းကခေ
 သေခမ်း။ ကမ်၊ခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လိုဝ်။ ဂပ်တၢင်းဂြၢ်၊လုလု၊ခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၄ ဂုခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခေ
 တၢ်။ ဂုခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၅ ဂြၢ်၊ကျေးလုလုခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 သေခမ်းလုလု၊ ဂါး၊မိခေခခေ။

ရှမ်းလိက်ကျေးဝါး၊တၢ်ရှေးစဉ်းယဝ် ယဝ် ကျေး

လိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ်

JAMES

ရွာမ်းခမ်း

ဖူးတိမ်း၊ ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ် ခန့်ပိခင်ခွင့်လံး၊ လင်းယေ၊ သု ကခင်လံးမီးလိုင်းဝါး၊ ယုရုပ် ခခေကျေး။
ရှမ်းခန့် တိမ်းပုံပိုင်၊ ပိးသက်ဂရိလ် A.D. 45 - 50 ခခေကျေး။
ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ် ခန့်ပိခင်ခွင့်လိက်ကျေးတိမ်းပခေဂျ၊ ပုခင်းဂုခင်းယုမ်း၊ မတ်၊ ယုတ၊ ကခင်မီးတီး၊
ဝင်းယေ၊ ရသလိမ်၊ ခခေကျေး။

ကိခင်းကခင်း ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ် လမ်း၊-

ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ် ခန့်ပိခင်ခွင့်လိက်ကျေးတိမ်းပခေဂျ၊ ပုခင်းဂုခင်းယုမ်း၊ မတ်၊ ယုတ ကခင်လံး၊ ဗေတ၊ ဗေတခေဂျ၊ ဗလ၊ လံးထုင်းလုး၊
တင်းယပ်၊ တင်းယုတ်၊ ခခေကျေး။

လွင်းတင်းကခင်းခင်းပုးခင်း ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတုယုရုပ် လမ်း၊-

- ၁။ ရှမ်းတရ်လတ်။ (၁:၁)
- ၂။ လွင်းတင်းကခင်းလိတ်၊ သေး တင်း တင်းကခင်းလင်၊ လမ်း။ (၁:၂-၁၈)
- ၃။ လွင်းတင်းကခင်းထွမ်၊ တင်း တင်းကခင်းဂိုတ်၊ လမ်း။ (၁:၁၉-၂၇)
- ၄။ လွင်းတင်းကခင်းသင်၊ သွခေ ကမ်၊ လံးတုလ်းခေ၊ လိတ်ခေ၊ ယု။ (၂:၁-၁၃)
- ၅။ လွင်းတင်းယုမ်း၊ မတ်၊ တင်း တင်းကခင်းကျေ။ (၂:၁၄-၂၆)
- ၆။ လွင်းတင်းကခင်းထိင်းသုင်းထိင်းလိခေ။ (၃:၁-၁၂)
- ၇။ လွင်းလုခေ၊ ပိင်၊ လု၊ သွင်မိမ်း။ (၃:၁၃-၁၈)
- ၈။ လွင်းတင်းကခင်းပခေသတို့ ကခင်းလမ်း၊ သိင်၊ ကခင်းတင်းလေးဂျ။ (၄:၁-၁၇)
- ၉။ လွင်းတင်းကခင်းပခေသတို့ တီးခေလိုင်းကခင်းမတ်၊ မီးခေ၊ ခေ၊ ခေ။ (၅:၁-၆)
- ၁၀။ လွင်းတင်းကခင်းသင်၊ သွခေ လွင်းယုခေခမ်း၊ လွင်းဂတို့သိတ်၊ လု၊ လွင်းသုးတွင်းတင်းယုမ်း၊ မတ်၊
လွင်းခေလိုင်းကခင်းခေ၊ ပိုင်၊ သေ၊ ကြေးတင်းကခင်းသိုင်းတေ၊။ (၅:၇-၂၀)